
# Nr. # Nr. 

fractie

fractie wethouder onderdeel 

begroting

pagina vraag antwoord

1 1 Hilversums 

Belang

Wolthers Ondersteunende 

stad 2.3

46 Waarom is er geen streefwaarde opgenomen bij de indicatoren Schuldhulperlening? Mensen met financiële problemen moeten de gemeente weten te vinden, passende hulp krijgen en daarmee 

weer in een stabiele financiële situatie komen. Hierdoor wordt meedoen weer mogelijk. Dat kan tijdsintensief 

zijn. Een streefwaarde suggereert dat we het goed doen als we meer mensen bereiken, niet als we de juiste 

hulp bieden. Dat is wat ons betreft geen juiste weergave van succes. De KPI’s in het Raadsdashboard zeggen 

meer over de kwaliteit van onze dienstverlening, en wij verwijzen dan ook graag naar die cijfers.

2 2 Hilversums 

Belang

Wolthers Werkende stad 

3.2

57 Bij lopende reintegratievoorzieningen staan cijfers uit 2018(!). De streefwaarde wordt niet gehaald. Bron is CBS. 

Heeft Hilversum geen cijfers? En over 2019?

Referentiewaarden zijn de laatste bekende gerealiseerde waarden. Hiervoor zijn wij als gemeente voor een 

aantal indicatoren afhankelijk van de informatie uit externe bronnen. Deze worden niet altijd jaarlijks 

geactualiseerd. Wanneer er bij een referentiewaarde gegevens staan van voor 2019 is dit omdat er geen actuele 

metingen zijn uitgevoerd en recentere waarden dus onbekend zijn. 

3 3 Hilversums 

Belang

Wolthers Sociale stad 3.3 59 Het aantal personen dat wordt begeleid vanuit uitkering naar werk loopt achter. Waarom? Zijn dit cijfers uit 

2019?

De vermelde streefwaarde (400) betreft de ambitie voor 2021. De vermelde referentiewaarde (357) betreft een 

realisatie uit het verleden die als basis dient voor de streefwaarde. 

4 4 Hilversums 

Belang

Wolthers Sociale stad 3.3 59 Het percentage huidhoudens met een laag inkomen staat op 10%. Gelijk aan de streefwaarde (!). De bron is 

CBS. Wat wordt exact verstaan onder een laag inkomen, volgens het CBS? Wat is het percentage huishoudens in 

Hilversum met een inkomen tot 120% en tot 130% van het minimum?

Dit betreft volgens het CBS "Het aantal huishoudens met inkomen in het laagste deciel" Zie voor aanvullende 

informatie https://hilversum.incijfers.nl

5 1 HvH Algemeen 1. Algemene 

beschouwingen

5 Laatste alinea, vierde regel van onderen: gesteld wordt '….van zowel organisaties als inwoners'. Kan aan deze 

zinsnede ook 'ondernemers' worden toegevoegd ?

Ja, dit kan zo gelezen worden.

6 2 HvH Walters 1. Algemene 

beschouwingen

8 Vijfde aandachtspunt van boven, derde regel: gesteld wordt '…. bijvoorbeeld het realiseren van een 

scootmobielpool in de wijk'. Hoe wordt omgegaan, in dit verband, met inwoners die zeer slecht ter been zijn en 

toch gebruik wensen te maken van een scootmobiel uit de pool ? Worden daar aanvullende maatregelen voor 

getroffen ? Nader: Het gaat daarbij dus om de totale bereikbaarheid van de betreffende scootmobiel zelf, uit de 

pool.

We moeten nog verder onderzoeken welke aanvullende maatregelen worden getroffen. Maar we zullen altijd 

zorgen voor een passend aanbod voor onze kwetsbare inwoners daarnaast vernieuwen we ons aanbod waarbij 

we recht doen aan de verschillen. 

7 3 HvH Voorink 1. Algemene 

beschouwingen

9 Voorlaatste aandachtspunt van deze pagina: gesteld wordt '…..in grote projecten'. Aan welke grote MRA 

projecten wordt hier dan gedacht ? Kunnen enkele voorbeelden worden gegeven ?

Het gaat hier niet om projecten van de MRA, maar projecten van de gemeente Hilversum. Denk aan het 

stationsgebied of Arenapark. Een van de vormen van ondersteuning die de MRA levert aan gemeenten, is 

ondersteuning in personele zin of facilitering van co-financiering daarvan. Als Hilversum daarvan gebruik maakt, 

levert dat een financieel voordeel op in de begroting. In 2021 zullen we voor concrete projecten in de begroting 

onderzoeken of zulke ondersteuning georganiseerd kan worden.

8 4 HvH Walters 1. Algemene 

beschouwingen

15 Derde alinea, derde regel: gesteld wordt '…. bevorderen van het zelforganiserend vermogen in wijken'. Op 

welke wijze denkt het College het zelforganiserend vermogen te bevorderen in wijken waar de 

wijkvertegenwoordiging laag is ?

Dit is geen technische vraag en zal daarom hier niet beantwoord worden.

9 5 HvH Scheepers 2. Programma: 

Wonen en leven, 

Mooie stad

25 Activiteiten, derde aandachtspunt: gesteld wordt 'Regisseren van verschillende….. en 

bouwprojecten:…....Buurthuis de Lelie/Paulusschool'. Kan door middel van een Raadsinformatiebrief of 

anderszins worden aangegeven hoe de laatste stand van zaken is met betrekking van de verdere ontwikkeling 

van de Multifunctionele accomodatie Lelie/Paulusschool ?

Ja. Een natuurlijk moment daarvoor is als wij het programma van eisen vast stellen, aan het begin van 2021.

10 6 HvH Heller 2. Programma: 

Wonen en leven, 

Mooie stad

25,26 Paragraaf 1.1.2. Wonen en bouwen, Activiteiten. Bij de aandachtspunten ontbreekt de Huisvestingverordening. 

Zou deze niet als aandachtspunt aan de activiteiten moeten worden toegevoegd ?

Dit is geen activiteit waar we het komende jaar mee aan de slag gaan. De huisvestingsverordening is in juni 2019 

vastgesteld voor de komende 4 jaar. De huisvestingsverordening wordt uitgeoverd door de woningcorporaties.

11 7 HvH Walters 3. Programma: 

Zorg, 

Verbindende stad

41 Paragraaf 'Opgave van de stad', eerste alinea, 8e regel: gesteld wordt '…..waar daar behoefte aan is….'. Op 

welke wijze wordt vastgesteld of er wel of geen behoefte is aan een wijkcentrum in de betreffende wijk (of 

buurt) ?

De behoeften uit de wijk zijn bekend bij de buurtcoördinator. De identiteit van een wijk is mede bepalend voor 

de wijze waarop een wijkcentrum in die wijk vorm krijgt en wordt ingevuld. Het aantal buurthuizen verschilt per 

wijk, maar in elke wijk zijn altijd wel huiskamer-achtige voorzieningen waar buurtbewoners elkaar kunnen 

ontmoeten. Wanneer vanuit de wijk het geluid komt dat er behoefte is aan een wijkcentrum, zal de 

buurtcoordinator een eerste orientatie uitvoeren. De buurtcoordinator gaat in gesprek met bewoners, 

organisaties en partners om  te onderzoeken wat de specifieke vraag/behoefte is, of de behoefte breed 

gedragen is door bewoners, welke voorzieningen en mogelijkheden er al zijn in de wijk, etc. Indien 

geconcludeerd wordt dat het signaal legitiem is, zal de buurtcoordinator in samenspraak met betreffende 

wijkwethouder, het onderwerp agenderen bij respectievelijk betreffende beleidsafdeling en/of college. 

12 8 HvH Walters 3. Programma: 

Zorg, 

Verbindende stad

41 Indicatoren, Percentage volwassenen dat mantelzorg geeft (tabel) is 45 %. Hoe is dit cijfer gecontroleerd en 

vastgesteld ? 

De refentiewaarde (43% voor 2019) is de uitkomst uit de Hilversum Monitor. De gestelde streefwaarde (45%) is 

de ambitie voor 2020.

13 9 HvH Algemeen 3. Programma: 

Zorg, 

Verbindende stad

41,42 Indicatoren. Hoe moeten de aangegeven streefwaarden in het licht van de huidige Corona-pandemie worden 

beoordeeld ?

Bij het verwerken van de streefwaarden is daar waar van toepassing rekening gehouden met Covid-19. Zo zijn er 

bij het thema levendige stad deels geen streefwaarden opgenomen. Echter was het bij het opstellen (en nog 

steeds) moeilijk te voorspellen wat de effecten voor de komende jaren zijn.

Technische vragen van de raad bij de Begroting 2021



14 10 HvH Walters 3. Programma: 

Zorg, 

Verbindende stad

43 Paragraaf 2.1.2. Volksgezondheid, Activiteiten, vierde aandachtspunt: We hebben allemaal uit de krant kunnen 

vernemen dat Hilverzorg  is gestopt per 1 januari 2020 met de vier sportcoaches voor 'zestigplus', uit financiële 

overwegingen.

Nu Hilverzorg de buurtsportcoaches niet meer zal aanbieden in de huidige vorm, zijn wij benieuwd of het pakket 

van aanbod ook beperkter kan, zodat er een aantal gewilde activiteiten alsnog plaats kunnen vinden. Beperkter 

aanbod kan dus ook minder uren betekenen.

Wij zijn  benieuwd of andere partijen zoals  Wijkcentrum de Geus of Werkervaringsbedrijf Heelo dit willen 

oppakken met steun van de gemeente. Is daar iets over bekend ?

 Zo ja, wil de gemeente deze genoemde twee partijen De Geus en Heelo hierbij dan betrekken ?

 Als de gemeente andere partners vindt, betekent dit dan dat de gemeente subsidie moet verlenen ?

Zoa ja, wat gaat het de gemeente kosten als het hele totaalpakket wordt overgenomen ?

 


Dit is geen technische vraag en zal daarom hier niet beantwoord worden.

15 11 HvH Kuipers Programma 3: 

Werken, 

Ondernemende 

stad

56 Paragraaf 3.1.4. Economische promotie, Activiteiten, eerste en vierde aandachtspunt: gesteld wordt dat 

'.....SHM ondersteunt bij het versterken van de positionering van Hilversum voor ondernemers. En dat ingezet 

wordt op een strategisch accountmanager voor de profilering van onze stad als aantrekkelijke vestingslocatie'. 

Op welke wijze worden de taken, verantwoordelijkheden en de daarbij behorende bevoegdheden van de twee 

genoemde instanties, i.c. SHM en de strategische acountmanager, op elkaar afgestemd, zodat voorkomen 

wordt dat men elkaar in de weg gaat zitten ?

Frequent vindt afstemmingsoverleg plaats tussen Hilversum Marketing en gemeente. Zie verder vraag 39.

16 12 HvH Broertjes Programma 4: 

Bestuur, 

Dienstverlening 

aan de stad

66 Paragraaf Activiteiten, derde (hoofd) aandachtspunt: gemist wordt 'de afschaffing van de vrijdagmiddag-

openstelling stadskantoor' . Is dit juist ? Kan of moet dit dan nog worden toegevoegd ?

Dat is een juiste waarneming. Na aanlevering aan de raad zijn alle wijzigingen op verzoek van de raad en dit zou 

ik de commissie/gemeenteraad besproken moeten worden. 

17 13 HvH Wolthers 3. De Paragrafen, 

3.5. 

Bedrijfsvoering

136 Paragraaf 3.5.9. Kosten ingehuurd personeel, Tloelichting bij de referenties, Ref2.: gesteld  worden 'inhuur', 

'advieskosten' en 'ander uitbesteed werk'. Wat zijn de overeenkomsten verschillen tussen deze drie termen ? 

Wat betekenen deze termen precies ?

1. Inhuur

Onder externe inhuur wordt verstaan1: het uitvoeren van werkzaamheden in opdracht van een bij de 

organisatie in dienst zijnde opdrachtgever, door een private organisatie met winstoogmerk, door middel van het 

tegen betaling inzetten van personele capaciteit en deskundigheid, zonder dat daar een arbeidsovereenkomst 

tussen organisatie en de daarbij ingezette personen aan ten grondslag ligt.

Het kan onder andere gaan om de inzet van uitzendkrachten, zzp'ers of detacherings-overeenkomsten. Het kan 

zowel gaan om inhuur voor tijdelijke vervanging of voor inhuur van specialisten met specialistische vakkennis 

die ontbreekt in uw organisatie. 

Kenmerk van inhuur is dat de ingehuurde functionaris een plaats krijgt in de hiërarchie van de organisatie.

2. Advieskosten: Dit zijn kosten op basis van afgeronde opdrachten zoals, adviesaanvragen, extern juridisch 

advies en  kosten van de accountantscontrole t.b.v. de jaarstukken.

3. Inkoop:

alle vormen van uitbesteding waarin sprake is van resultaatopdrachten of waarbij resultaatafspraken worden 

gemaakt, zonder dat er door de opdrachtgever op inzet van specifieke capaciteit wordt gestuurd. Anders 

gezegd: alle vormen waarin een product of opdracht compleet in de markt wordt gezet. Een voorbeeld hiervan 

is de uitbesteding van de schoonmaak van de gemeentelijke kantoorpanden.

18 14 HvH Wolthers 4. Overzicht van 

batenj en lasten, 

4.2 Toelichting op 

begrotingswijzigin

gen

173,177 Pagina 173: Tabel, pt 11 - 1.14 Minimabeleid - Uitwerking Hilversumpas, kolommen Lasten 2021 en Saldo 2021: 

gesteld wordt een bedrag van 125.000 Euro, terwijl op pagina 177 in het 'Overzicht van incidentele baten enj 

lasten' in de kolommen onder de Begroting 2021 staat opgenomen, een bedrag van 75.000 Euro. Wat  is het 

verschil ? Welke bedragen zijn op welke plaats juist ?

Het bedrag opgenomen op pagina 177 is onderdeel van de incidentele baten en lasten. Het budget voor de 

Hilversumpas is voor €75.000 incidenteel en voor € 50.000 structureel. Het totale budget voor 2021 is € 125.000, 

waarvan € 75.000 incidenteel. Beide bedragen zijn dus juist. 

19 15 HvH Scheepers 5. De 

uiteenzetting van 

de financiële 

positie, 5.5 

Voorzieningen

194, 199 Pagina 194, Tabel, referte 15: gesteld wordt als omschrijving reserve, het begrip 'Planexploitaties', terwijl op 

pagnia 199 bij de tweede tabel op die pagnia staat vermeld '15. Grondexploitaties'. Welk begrip is nu juist ?

De termen planexploitatie en grondexploitatie zijn synoniemen. 

20 16 HvH Voorink 1. Algemene 

beschouwingen

9 Paragraaf 'Leefbaarheid in de stad', vierde aandachtspunt: gesteld wordt 'Door meer welstandsvrij te laten 

bouwen is een besparing te behalen op uitvoeringskosten'. Wat zijn (of kunnen zijn) de gevolgen van 

welstandsvrij bouwen voor Hilversum en wordt daar dan controle op gehouden ? Zo ja, hoe wordt deze controle 

dan in dit geval uitgevoerd ?

Dit is geen technische vraag en zal daarom hier niet beantwoord worden.

21 1 CDA Walters algemene 

beschouwingen

3 De begroting is gepubliceerd/geschreven toen er van een 2e golf nog geen sprake was. Heeft het college 

financiële scenario’s beschikbaar die rekening houden met de impact van een 2e golf? Zo ja, kunt u deze 

scenario’s delen?

In 2020 bent u als raad uitvoering op de hoogte gesteld via FIA I/II en III over de financiële effecten en 

uitgangspunten. Daarnaast is er meer inhoudelijk een rapportage opgesteld welke richting de raad is verzonden 

vanuit de beleidsterreinen zie coronabrief oktober 2020. Wij zijn van mening dat u al over de gevraagde 

informatie beschikt.

22 2 CDA Voorink Kadernota 6 Bij de Kadernota 2021 is 1,7 miljoen euro gevraagd voor de ontwikkelopgaven van Hilversum, gekoppeld aan het 

sleutelgebied (pagina 8 kadernota). Vervolgens heeft het college Hilversum zich afgemeld als sleutelgebied bij 

de MRA. Hoe is de vrijkomende 1,7 miljoen euro verwerkt in deze begroting?

In de huidige begroting is de personele claim voor de huidige (bestaande) ontwikkelopgaven van Hilversum 

verwerkt. De claim van 1,3 mio voor de begroting is geschoond van de effecten sleutelgebied MRA.

23 3 CDA Walters algemene 

beschouwingen

6 In de kadernota was er sprake van een positief resultaat in 2022, in de begroting is deze nu negatief. Waar ligt 

dit precies aan?

Zie hiervoor hoofdstuk 4.2 Toelichting op de wijzigingen vanaf pagina 171



24 4 CDA Walters algemene 

beschouwingen

6 De bedragen die zijn opgenomen voor de autonome ontwikkelingen (baten) voor 2021 t/m 2024, hoe komen 

deze tot stand?

Zie hiervoor hoofdstuk 4.2 Toelichting op de wijzigingen vanaf pagina 171

25 5 CDA Wolthers algemene 

beschouwingen

8 Welke taken worden niet meer uitgevoerd door het schrappen van de extra bijdrage in 

onderwijsachterstandenbeleid? 

Geen

26 6 CDA Wolthers algemene 

beschouwingen

8 In 2017 heeft de raad uitgesproken voorstander te zijn van een gelijke verdeling van ‘doelgroeppeuters’ en 

‘reguliere peuters’. In hoeverre is dit gerealiseerd? Graag per peuterspeelzaal aangeven. 

Ongeveer 500 peuters nemen deel aan de peuterspeelzaal. Hiervan krijgen 200 peuters VVE. Zij nemen vier 

dagdelen per week deel aan de peuterspeelzaal. De andere peuters nemen twee dagdelen deel. Van de 19 

locaties zijn er 7 locaties waarbij er meer delgroeppeuters dan reguliere peuters deelnemen. Maar omdat de 

doelgroeppeuters 4 dagdelen komen en de reguliere peuters 2 dagdelen zijn er slechts 4 locaties met meer 

reguliere dan doelgroeppeuters in de groep. 

27 7 CDA Walters algemene 

beschouwingen

8 Er wordt voorgesteld om individuele voorzieningen om te zetten in collectieve voorzieningen en als voorbeeld 

wordt het realiseren van een scootmobielpool in de wijk gegeven. Wat zijn de financiële voordelen van dit 

scenario en voor welke wijken zou dit gelden? Zijn er voorbeelden waar dit in de praktijk al goed functioneert?

Een goed voorbeeld uit de praktijk is te vinden binnen de gemeente Apeldoorn. Daar wordt al geruime tijd 

gebruik gemaakt van een scootmobielpool. Bij deze Scootmobielpool kan er  per dag of weekend een 

scootmobiel worden geleend. Voor welke wijken binnen de gemeente Hilversum dit precies gaat gelden wordt 

nog onderzocht.

28 8 CDA Scheepers algemene 

beschouwingen

9 Met een minimale aanpassing in het onderhoud in de openbare ruimte zijn besparingen te behalen. Kunt u 

concreet aangeven welke aanpassingen dit zijn? 

Het betreft hier vooral het efficiënter inplannen en uitvoeren van werkzaamheden. Er wordt integrale planning  

opgesteld waarin het klein onderhoud en de lange termijn investeringen beter op elkaar zijn afgestemd.

29 9 CDA Heller algemene 

beschouwingen

10 Wat is het effect van het vooruitschuiven van het convenant Zonnestraal? Het convenant is in 2018 gesloten om de instandhouding, waarden en passend gebruik van landgoed 

Zonnestraal te borgen voor de toekomst. In het convenant staan de uitgangspunten en afspraken: Het 

ensemble wordt afgerestaureerd, het ensemble blijft onverdeeld, de eigenaar maakt een visie voor landgoed en 

een bestemmingsplan, de gemeente faciliteert zo mogelijk passende functies  en beiden zetten zich in om 

Zonnestraal blijvend zichtbaar en beleefbaar te houden. Het uitstel van reactie op de visie en het 

bestemmingsplan van de eigenaar (vertraagd) kan tot gevolg hebben vertraging in de mogelijkheden van 

gebruik van Zonnestraal en het uitstel van het vergroten van de toegenomen interesse in Zonnestraal (en 

Hilversum) en het vormen van een bezoekerscentrum (ook voor Geopark) en museumkamer kan vermindering 

van de geoogste aandacht, recreatie en toerisme tot gevolg hebben. 

30 10 CDA Walters algemene 

beschouwingen

11 Welke onderdelen van de bedrijfsvoering kunnen verder geautomatiseerd of gerobotiseerd worden? Kunt u de 

businesscase die hieraan ten grondslag ligt delen?

De verkenning en gewenste Business case naar inzet van robotisering in publieke dienstverlening en 

bedrijfsvoering wordt voor 1 juli 2021 uitgevoerd. Uitkomsten hiervan zal met een collegebrief met de raad 

worden gedeeld

31 11 CDA Walters algemene 

beschouwingen

11 Beschikt u over een visie t.a.v. informatisering (I-visie of I-strategie) o.a. ter verbetering van de digitale 

dienstverlening aan Hilversummers. Zo ja kunt u dit met ons delen? 

Het college heeft de bedoelde I visie vastgesteld. Dit is per raadsinformatiebrief (nummer 2020-53) met de raad 

gedeeld 

32 12 CDA Walters algemene 

beschouwingen

12 Wanneer kunnen wij beschikken over het KPMG rapport? Kan dit nog voor de behandeling van de begroting in 

de raad plaatsvinden?

Bij de ontvangst van deze antwoorden zal het KPMG-rapport reeds met u gedeeld zijn. Hiermee wordt voldaan 

aan uw verzoek.

33 13 CDA Scheepers algemene 

beschouwingen

15 Het college geeft ‘extra gas’op krachtige buurten Kunt u wat concretiseren wat het college dan gaat doen? Dit is geen technische vraag en zal daarom hier niet beantwoord worden.

34 14 CDA Heller algemene 

beschouwingen

16 In 2021 worden 250 nieuwe woningen toegevoegd. Hoeveel daarvan zijn bestemd als 1-2 persoonswoningen? 

Hoeveel van dit type zijn er in de periode 2018-2020 al gerealiseerd? En hoeveel zijn er in deze periode al 

gerealiseerd van de andere woningtypen (3-persoonshuishoudens of meer)?

Gemiddeld wordt in Hilversum 200 tot 250 woningen per jaar gebouwd. Zoals we in de collegebrief over de 

voorgang van de woonagenda + bijbehorende teller (24 september 2020) hebben aangegeven zijn er in de 

periode 2018-2020 (eerste helft) reeds 575 woningen voor 1- en 2persoonshuishoudens zijn gebouwd. In 

diezelfde periode zijn er 142 eengezinswoningen gebouwd. In diezelfde collegebrief maken we doorkijk naar de 

toekomstige woningbouwplannen.

35 15 CDA Wolthers algemene 

beschouwingen

17 In welke maand stelt het college de mobiliteitsvisie vast en wordt deze aan de raad gestuurd? Afhankelijk van hoe de participatie verloopt in deze veranderende omstandigheden uiterlijk Q1/Q2.

36 16 CDA Heller Duurzame Stad 35 Dit college gaat ‘vol’ inzetten op aardgasvrij-klaar maken van woningen. Hoe is dit financieel vertaald in de 

begroting?

Binnen het programma Energietransitie is budget opgenomen voor het aardgasvrij maken van woningen. 

Tevens is hiervoor ambtelijke capaciteit binnen de formatie.

37 17 CDA Kuipers Wonen en Leven 39 Graag ontvangen wij een verdere uitsplitsing (gedetailleerd) van de programma’s 5,2 t/m 5,6. De raad wordt geinformeerd op taakveldniveau, verdere detaillering wordt niet verstrekt.

38 18 CDA Kuipers Ondernemende 

stad

55 Er wordt gesproken over een haalbaarheidsstudie Kerkbrink.  Is deze haalbaarheidsstudie ooit gedeeld met de 

raad?

De haalbaarheidsstudie wordt na afronding gedeeld. Afronding is voorzien in de komende maanden.

39 19 CDA Kuipers Ondernemende 

stad

56 Er wordt strategisch accountmanagement ingezet voor profilering van de stad. Wat zijn de kosten voor dit 

accountmanagement en hoe verhoudt dit zich tot de subsidiering aan Hilversum Marketing?

De gemeente beschikt over drie accountmanagers. De accountmanagers zijn het eerste aanspreekpunt bij 

complexere vragen van in Hilversum gevestigde bedrijven en voor bedrijven die overwegen zich in Hilversum te 

vestigen. Daarbij wordt nauw samengewerkt met partijen als de ROM Utrecht en de NFIA. Hilversum Marketing 

brengt met gerichte campagnes en activiteiten dat wat Hilversum te bieden heeft onder de aandacht van onder 

andere bedrijven en talent. Belangrijkste kanalen zijn de in 2020 gelanceerde website 

business.livehilversum.com (NL/ENG) en de social media kanalen. De producten van Hilversum Marketing 

worden door de accountmanagers benut bij het benaderen van bedrijven die zich overwegen zich in Hilversum 

te vestigen. Frequent vindt afstemmingsoverleg plaats tussen Hilversum Marketing en gemeente. 



40 20 CDA Wolthers Overhead 69 Kunt u aangeven waarom de overhead in de categorie Overig vanaf 2022 sterk daalt?  De verlaging van € 917.000 in 2022 komt door de volgende drie posten: Stelpost inhuur stationsgebied (792.000 

voorlopig incidenteel budget 2021), Frictiekostenpersoneel (50.000 laatste jaar) en roadmapbudget (75.000 

verlaging budget tov 2021)  

41 21 CDA Walters Middelen 

begrotingsjaar

77 Wat zijn de bedragen die opgenomen zijn bij regel 0.8 overige baten en lasten van 2022 t/m 2024? Binnen dit taakveld worden de stelposten voor autonome en nominale ontwikkingen en naijling kapitaallasten 

begroot.

42 22 CDA Scheepers Groen 110 Er is in 2020 257K ingeboekt voor het investeren in speelvoorzieningen? (P110) Verwacht het college dat dit 

budget in 2020 volledig wordt benut? Zo niet, wat is de prognose? (eventueel bestemmen voor een speeltoestel 

ihkv inclusiebeleid / motie)

Het ingeboekte budget van 275K voor investeringen in speelvoorzieningen wordt in 2020 volledig benut. (het 

inclusief/Samen Spelen is opgepakt in het deelproject de Groene Loper van de Gebiedsagenda 1221).

43 23 CDA Wolthers Aantrekkelijke 

werkgever

131 Er moet komend jaar flink geïnvesteerd worden in arbomaatregelen. Waar zijn deze kosten in de begroting 

terug te vinden?

In de begroting voor 2021 is 100K opgenomen aan ARBO voorzieningen in de post ARBO kosten. In het IP 2021 is 

90K opgenomen voor het vervangen van bureaustoelen en 20K voor het uitbreiden van onze zit-sta bureaus. Bij 

HR is 88K beschikbaar die onder andere besteed wordt aan: terugdringen van verzuim, verplichte keuringen en 

inentingen etc, contract met de Arbodienst, inhuur van zorgprofessionals, uitvoeren risico inventarisatie en 

evaluaties (RI&E's). Bij team Vastgoed zijn de volgende bedragen voor Arbo gereserveerd vanuit het 

duurzaamheidsplan: Raadhuis € 1.387.125, Villa € 56.670 en Stadskantoor              € 65.400,-

44 24 CDA Walters Incidentele baten 

en lasten

177 Er wordt gesproken over ‘het experiment’binnen het Sociaal Plein.  Wat wordt hier concreet mee bedoeld? Dit maakt onderdeel uit van de Agenda WMO-Welzijn in de wijk (raad 16 oktober 2019). Het betreft de nieuwe 

basisvoorziening begeleiding die is gestart als experiment en onderdeel is van het uitvoeringsplan ‘Ontmoeting 

en ondersteuning in de wijken’.

45 25 CDA Walters Incidentele baten 

en lasten

179 Er wordt extra geld vrijgemaakt voor E-diensten. Deze investering verdient zich snel terug. Betekent dit dat er in 

2021 dan weer 75K terugvloeit naar de algemene middelen?

De opgevoerde kosten van 75K zijn eenmalige inrichtingskosten om voor burgers en bedrijven laagdremplige en 

digitale E diensten voor publieke dienstverlening. Dit kan leiden tot minder handelingskosten. Dit wordt 

terzijnertijd in beeld gebracht en verwerkt in meerjaren begroting 

46 26 CDA Walters Reserves 189 er wordt 800k onttrokken uit de egalisatiereserve afvalstoffenheffing. Er resteert nog 305k. Wat betekent dit 

naar verwachting voor de hoogte van de afvalstoffenheffing de komende jaren? 

Op pagina 85 van de Programmabegroting 2021 is weergegeven wat de ontwikkeling van de afvalstoffenheffing 

voor de komende jaren is.

47 27 CDA Walters Netto 

Schuldquote

101/185 Kunt u aangeven welke investeringen zoals opgenomen op pagina 185 ev zich verhouden ten aanzien van de 

ontwikkeling van de schuldquote? Met andere woorden voor welke investeringen worden er tot en met 2024 

extra leningen aangetrokken en verwerkt in deze begroting en voor welke voorgenomen investeringen zijn deze 

nog niet meegenomen in de bepaling van de netto schuldquote zoals weergegeven op pag 100?

Alle investeringen zoals opgenomen zijn verwerkt met de bijbehorende bedragen in de ontwikkeling van de 

schuldquote. De gemeente Hilversum hanteert het zogenaamde 'totaalfinanciering' en past geen aparte 

projectfinanciering toe. Daarom is er geen 1 op 1 relatie te maken met de losse investeringen.

48 1 gl Wolthers Algemene 

beschouwingen

8 Uitwerking zoekrichting kadernota: Versoberen minimabeleid: verlagen van de norm minimabeleid van 130% 

naar 120% levert een besparing op van € 190.000. Hoe is dit bedrag tot stand gekomen? Hoeveel inwoners 

kunnen door deze maatregel niet langer rekenen op ondersteuning?

We zijn in onze berekeningen uitgegaan van de laatst bekende cijfers uit de Evaluatie minimabeleid 2018. Toen 

zaten er 5.700 huishoudens in de inkomensgroep 120%-130%. We hebben per regeling een inschatting gemaakt 

van het bereik. Op basis daarvan hebben we berekend dat deze maatregel een besparing oplevert van €190.000 

ten opzichte van de begroting. Op het moment dat de doelgroep stijgt, zal de besparing minder groot worden.

49 2 gl Walters Algemene 

beschouwingen

8 Uitwerking zoekrichting kadernota: Versobering van de toegang tot jeugdzorg door eerst te verwijzen naar de 

eigen zorgverzekering en in te zetten op ouderschapsbemiddeling en opvoedondersteuning. Verdere uitwerking 

na de

kadernota heeft een andere fasering van de bezuiniging als gevolg. Deze maatregelen gaan pas vanaf 2022 € 

175.000 besparing per jaar opleveren. Waarom duurt dit zo lang? En denkt u niet dat het versoberen van de 

toegang tot jeugdzorg op lange termijn juist zorgt voor meer kosten, omdat mensen niet kunnen rekenen op de 

juiste ondersteuning en problematiek daardoor verergert?

Met werkinstructies beogen we de maatregelen per het einde van het eerste kwartaal van 2021 in te voeren. 

Lopende beschikkingen kunnen we niet per direct afbouwen. We verwachten wel een deel van de besparing (ca 

1/3) reeds te kunnen realiseren in 2021. Het college wil  adequate zorg voor de inwoners van Hilversum. Licht 

waar het kan en zwaar waar het moet. Het risico bestaat dat er in individuele gevallen jeugdigen later toch of 

alsnog zwaardere zorg moeten ontvangen.

50 3 gl Walters Algemene 

beschouwingen

9 U begroot een bijdrage van € 300.000 vanaf 2022 vanuit de MRA. Waarop is deze bijdrage gebaseerd? In de toekomst verwachten wij op basis van de recente ervaringen vanuit deze regio financiële bijdrage dan wel 

bijdrage in natura in de vorm van beschikbaar stellen van kennis en kunde een netto effect te realiseren van 

gemiddeld zo'n 0,3 mio. 

51 4 gl Walters Algemene 

beschouwingen

9 U kondigt aan dat er een specialist subsidieverwerving wordt aangetrokken die extra subsidies zal binnenhalen 

van Rijk, provincie en EFS. Waar zijn de ingeboekte resultaten op gebaseerd? In hoeverre is daarbij rekening 

gehouden met  meerkosten voor (de zeer uitgebreide ) eisen op gebied van rapportage en verantwoording van 

deze subisidies, met name voor ESF fondsen?

De geraamde baten zijn naar aanleiding van ervaringen van andere gemeenten in de begroting opgenomen. 

Elke aangevraagde subsidie heeft eisen op het gebied van rapportage en verantwoording. De vak afdelingen 

verzorgen het proces van aanvraag tot en met vaststelling. Er is geen sprake van meerkosten bovenop de 

€50.000 die we begroot hebben voor externe expertise en een subsidie volgsysteem. 

52 5 gl Kuipers Algemene 

beschouwingen

10 De laatste informatie die de raad heeft ontvangen over de planvorming Cultuurplein Kerkbrink dateert van 04-

06-2019, uitwerking zou in Q4 2019 aan de raad worden voorgelegd. Graag een korte update van de stavaza. 

Welke activiteiten vinden in 2021 niet plaats waardoor het begrote budget voor 2021 van 94 duizend euro kan 

komen te vervallen? Graag specificeren. ( Zie ook pag. 55: ontplooien van eerste tijdelijke activiteiten op 

Mediacultuurplein Kerkbrink).

Zie antwoord op vraag 38 voor stand van zaken planvorming en antwoord op vraag 120 voor budget. 

53 6 gl Wolthers Algemene 

beschouwingen

14 U gaat bevorderen dat meer mensen uit zichzelf de stap naar de schulddienstverlening zetten. Daarbij moet de 

drempel lager en de bekendheid groter. Hoe gaat u dat concreet aanpakken?

Voor mensen met schulden is de stap om hulp te vragen nog altijd erg groot. Dat geldt voor particulieren en dat 

geldt nog meer voor ondernemers. De gemeente wil de stap naar hulp laagdrempeliger maken door bekende 

doelgroepen te informeren over onze dienstverlening op plekken waar de doelgroep sowieso al komt, zoals 

huisartsen, buurtcentra en kerken. Daarnaast gaan we informatie verstrekken via professionals zoals 

hypotheekverstrekkers en boekhouders.

54 7 gl Broertjes Algemene 

beschouwingen

15 U geeft extra gas om het vertrouwen van burgers in het lokale bestuur te versterken. Wat gaat u concreet doen? Dit is geen technische vraag en zal daarom hier niet beantwoord worden.

55 8 gl Kuipers Algemene 

beschouwingen

15 Wat is het doel van het herijken van het cultuurbeleid, en waarom vindt u 2021 (jaar voorafgaand aan de 

verkiezingen) daarvoor een logische periode?

Het huidige cultuurbeleid Metrum 2025-2020 loopt af aan het einde van het jaar. Dat is het moment om de 

afgelopen beleidsperiode te evalueren, waarna het cultuurbeleid in 2021 herijkt wordt voor de nieuwe 

cultuurnota periode 2022-2025. 



56 9 gl Kuipers Levendige stad 29 U geeft aan de ontwikkeling van creatieve broedplaatsen te stimuleren. Welke stimulans gebruikt u daarvoor? De ontwikkeling van creatieve broedplaatsen en werkruimten wordt onder andere gestimuleerd door 

gemeentelijke samenwerking en afstemming met initiatiefnemers, door contacten tussen culturele en creatieve 

organisaties met vastgoedeigenaren te faciliteren. Zoals bijvoorbeeld door medewerking te verlenen aan Vonk! 

in oost en de realisatie van de broedplaats in Silverpoint. Verder verkennen we de mogelijkheden bij leegstaand 

gemeentelijk vastgoed.

57 10 gl Wolthers Kansrijke stad 45 In januari 2020 hebben wij de evaluatie onderwijskansenbeleid 2018 ontvangen. Het nieuwe beleid zou in juni 

aan de raad worden voorgelegd. Dit is nog niet gebeurd. Wanneer komt het nieuwe beleid naar de raad?

 Maart 2021

58 11 gl Walters Kansrijke stad 45 U gaat een Agenda Jongeren in de wijk opstellen. Wat wilt u hierin onderbrengen en met welk doel? Hoe 

verhoudt zich deze agenda t.o.v. de andere programma’s t.a.v. het Jongerenwerk, zoals het 

onderwijskansenbeleid?

Wij zijn voornemens om vanuit de portefeuilles welzijn, buurten en sport een Agenda Jongeren in de Wijk op te 

stellen. Daarbij kijken we naar de verschillende voorzieningen die er zijn in de wijk voor ontmoeting, 

jongerenwerk en sport.

59 12 gl Walters Ondersteunende 

stad

47 "Beter afstemmen …..nieuwe beleidsregels". Op welk gebied gaat u nieuwe beleidsregels maken? Graag 

specificeren.

Er worden geen nieuwe beleidsregels gemaakt. De beleidsregels maatschappelijke ondersteuning Hilversum 

2020 zijn per 10 juni 2020 in werking getreden (publicatie Gemeenteblad 9 juni 2020). De vraag van de inwoner 

staat centraal. Dit is een belangrijk uitgangspunt dat ook met zoveel woorden in de beleidsregels wordt 

genoemd. Tevens geldt als uitgangspunt dat maatwerkvoorzieningen effectief en efficiënt moeten zijn 

(goedkoopst adequate voorziening, ‘doen wat nodig is’). In de beleidsregels wordt uitgebreid beschreven welke 

categorieën maatwerkvoorzieningen er zijn en hoe deze worden geïndiceerd. Hierdoor kan het gesprek met de 

inwoner beter worden gevoerd en wordt de transparantie en voorspelbaarheid van gemeentelijk handelen 

bevorderd

60 13 gl Wolthers Ondersteunende 

stad

47 Per 01-01-2021 treedt de wijziging wet gemeente schuldhulpverlening in. Wij lezen daar niet over. Is er een plan 

van aanpak om deze wet tijdig inte voeren? Zo ja, graag ter kennisname van de raad brengen. Zo nee, wanneer 

stelt u dat op?

De belangrijkste wijziging van deze wet betreft de wettelijke verplichting om als gemeente aan vroegsignalering 

te gaan doen. De gemeente Hilversum voert vroegsignalering al sinds 2019 uit in de vorm van een pilot met 

woningcorporaties. Vanaf 2021 wordt het aantal aangesloten organisaties verder uitgebreid conform 

wetgeving. De voorbereidingen hiervan worden op dit moment getroffen. De gemeente krijgt daarnaast de 

plicht om per verordening de beschikkingstermijn vast te stellen. Deze verordening zal in november in de 

commissie behandeld worden.

61 14 gl Walters Ondersteunende 

stad

47 Maatwerkvoorzienigen Wmo: Afhandelen van minimaal 80% van de aanvragen binnen de wettelijke termijn. In 

het raadsdashboard sociaal domein staat voor 2020 het streven om 95% van de aanvragen tijdig af te werken. 

Waarom is dit nu verlaagd?

In de praktijk blijkt dat 20 % van de aanvragen een langere doorlooptijd heeft dan 8 weken. Omdat we 

afhankelijk zijn van informatie van een derde partij (bijvoorbeeld Argonout).

62 15 gl Wolthers Werkende stad 57 T.a.v het investeren in de samenwerking met werkgevers, regio en UWV. Hoe zien deze investeringen er 

concreet uit? Indien mogelijk graag uitgesplitst voor werkgevers, regio en UWV.

Voor de wijze waarop wij invulling geven aan de samenwerking tussen werkgevers, regio en UWV, verwijzen wij 

naar de plannen ‘Werken aan Werk’ en ‘Perspectief op Werk’. Daarnaast heeft u 24 september 2020 de 

collegebrief ‘Voortgang regionale arbeidsmarktbewerkingsplannen ‘Werken aan Werk’ en ‘Perspectief op Werk’’ 

ontvangen. Recentelijk heeft het rijk bekend gemaakt dat extra middelen aan gemeentes toegekend gaan 

worden voor begeleiding naar werk. Hoe deze middelen dienen te worden ingezet is nog onbekend. Zodra 

hierover meer bekend is wordt u hierover geïnformeerd.

63 16 gl Wolthers Middelen 

programma 3

61 Bij 6.3 budgetteert u een dalend budget voor inkomensregelingen. Waarop is deze afname gebaseerd? De ingeboekte besparingen komen voort uit de meerjarenbegroting van 2019. Er is toen besloten om onderzoek 

te doen naar het terugdringen van de kosten voor bewindvoering. Dit onderzoek is inmiddels bijna afgerond en 

op basis daarvan kunnen we weer betere voorspellingen doen voor de uitgaven aan bewindvoeringskosten. 

64 17 gl Broertjes Bestuur 70 Uit het overzicht Middelen Begrotingsjaar blijkt dat voor het thema Veilige Stad vanaf 2021 e.v. anderhalve ton 

minder is begroot dan in 2020. Waar en hoe denkt het college deze bezuiniging te realiseren zonder in te 

leveren op de veiligheid van onze inwoners?

In 2020 was er in de programmabegroting voor het thema veilige stad in het jaar 2020 € 11.548.000 begroot. In 

deze begroting is voor 2021 een budget beschikbaar van € 12.321.000. Er is op dit thema geen bezuiniging 

doorgevoerd. Er is in 2021 juist meer geld beschikbaar dan in voorgaande jaren.

65 18 gl Voorink Grondexploitaties 

en vastgoed

75 Onderzoeken van de mogelijkheden van het Circusterrein. In antwoord op art. 41 vragen dd 26-08-2020 geeft u 

aan "te wachten op opgaven en visie op de schaal van de hele stad". Bij aangenomen motie M19-129  is u 

gevraagd in Q2020 met een onderzoek te starten. Wat bent u nu van plan in 2021? 

Dit is geen technische vraag en zal daarom hier niet beantwoord worden.

66 19 gl Walters Paragrafen 83 De invoering van het idee om het eigenaarsgedeelte van de rioolheffing  bij de eigenaar leggen wordt met een 

jaar uitgesteld. Waarom is dit het geval?

Op pagina 80 van de Programmabegroting 2021 is weergegeven waarom de invoering van het 

eigenaarsgedeelte van de rioolheffing met een jaar is uitgesteld. De invoering ervan heeft financiele effecten en 

verschuiving van lasten tot gevolg. Het College hecht er belang aan om de woningcorporaties goed te 

informaren.

67 20 gl Scheepers Kapitaalgoederen 104 De bestrating van de Olivier van Noortweg is al in 2020 opnieuw gelegd. Wat is de reden dat in 2021 de Olivier 

van Noortstraat opnieuw beklinkerd moet worden? 

Zo'n 75% van de Olivier van Noortstraat is herstraat. De resterende 25% wordt t.z.t. door een groep leerling 

statenmakers herstraat. 

68 21 gl Scheepers Kapitaalgoederen 104 N.a.v. de Leen Timp rotonde. Het Mediapark is particulier eigendom. Geldt dit ook voor de wegen, en zo nee, 

waarom niet? Is het niet logischer om het eigendom van de wegen op het mediapark over te dragen aan de 

eigenaar van het Mediapark zelf? Wat zijn precies de afspraken met het Mediapark omtrent het wegen 

onderhoud op het Mediapark? Wanneer zijn die afspraken gemaakt/gewijzigd? 

Het gehele Media Park is particulier eigendom en dat geldt ook voor de wegen. Het beheer van het Media Park 

is ondergebracht bij Media Park Management B.V.

69 22 gl Wolthers Paragrafen 131 U stelt dat thuiswerken een positief effect heeft op de werk-prive balans. Dat zou kunnen. Maar hoeft niet. Wilt 

u dit aspect standaard meenemen bij uw vragenlijsten inzake medewerkerstevredenheid?

 Indien wij een volgende COVID survey uitzetten om de werkbeleving bij medewerkers te onderzoeken dan 

zullen wij het onderwerp werk-privé balans zeker blijven meenemen.



70 23 gl Wolthers Verbonden 

partijen Tomin

149 Tomin begroot een tekort in 2021 van € 781.000. dat zal aangevuld worden door de BV. Eerder hebben we 

gesproken over de "doorontwikkeling"die nodig was voor Tomin. De conceptbegroting 2021 is in de commissie 

van mei 2020 besproken, evenals de zienswijze van de gemeente Hilversum op deze beegroting. Graag 

voorafgaand aan onze begrotingsbehandeling antwoord op de drie vragen zoals wij deze hebben verwoord in de 

zienswijze, en waarop antwoord in Q3 werd verwacht. Niet alleen financieel hebben wij belang bij een 

goedlopende werkvoorziening, maar (zeker) ook voor inwoners van onze regio die bij Tomin een werkplek horen 

te krijgen. Graag een update over de situatie bij Tomin.

Er is momenteel een raadsinformatiebrief in voorbereiding over de actuele situatie bij Tomin waar het gaat om 

de Corona effecten, de huidige financiele situatie en waarbij ook wordt in gegaan op de zienswijzen (inclusief de 

drie door Hilversum gestelde vragen) van de GR leden. Nog in oktober zullen de leden van het algemeen bestuur 

(AB) bij elkaar komen om het concept vast te stellen, waarna de raadsinformatiebrief in november verzonden 

zal worden. 

71 1 Democraten 

Hilversum

Walters 1. Algemene 

Beschouwingen

p.7 Vraag over het Nieuwe kansenbeleid  "stellen wij voor het budget nieuwe kansen te verlagen naar € 0."- als de 

Hilversumse gemeenteraad een besluit neemt dat in strijd is met de Hilversumse financiële verordening wat is 

dan het rechtsgevolg voor dit raadsbesluit?

In principe wordt de begroting opgesteld met inachtneming van de kaders uit de financiële verordening (mag 

niet in strijd zijn met). Daartoe wordt in dit specifieke geval de verordening hierop aangepast door middel van 

een raadsbesluit. Om naleving van de financiële verordening te bevorderen, is het belangrijk om als raad in de 

gaten te houden of de regels nog wel worden nageleefd en of deze regels nog wel voldoen. Als blijkt dat de 

regels niet meer voldoen, moet de financiële verordening worden aangepast aan de gewijzigde verhoudingen.Te 

veel regels beperken de benodigde handelings vrijheid van het college en veroorzaken een zware 

administratieve last.

72 2 Democraten 

Hilversum

Kuipers 1. Algemene 

Beschouwingen

pp. 10, 15 Extra uitgaven cultuur uit Coalitieakkoord worden niet ingezet (p. 10). Hoe is dit te rijmen met 

voorzieningenniveau op peil houden (p. 15)?

Het uitgangspunt om het voorzieningenniveau op peil te houden staat in 2021 door de taakstelling inderdaad 

meer onder druk. Binnen de strakke budgettaire kaders voor 2021 wordt gekozen om de instellingen in de lokale 

culturele basisinfrastructuur van Hilversum op niveau te houden. Zij vormen immers de ruggengraat van het 

culturele leven in Hilversum. Hiermee wordt het voorzieningenniveau op reële wijze (in de huidige context) op 

peil gehouden. Deze keuze heeft wel consequenties, zo zien we dat er vrijwel geen ruimte meer is in het 

flexibele budget in 2021 (o.a. voor aanvragen voor incidentele projecten en nieuwe initiatieven).

73 3 Democraten 

Hilversum

Voorink 1. Algemene 

Beschouwingen

p.17 De 'vastgestelde gebiedsagenda 1221' is nog niet door de raad vastgesteld. Het gaat over een potentieel 

grootschalige gebiedsontwikkeling met verschillende ontwikkellocaties waarover verschil van inzicht bestaat 

tussen bewoners en initiatiefnemers over de interpretatie van de gebiedsagenda. Daarbij gaat de raad over de 

ontwikkelstrategie.Wethouder Schepers bevestigde bij het Stationsgebied dat de raad over de 

ontwikkelstrategie gaat. Het Stationsgebied loopt procesmatig voor op de gebiedsagenda. Houdt het college er 

rekening mee dat 'gebiedsagenda1221' nog geen kaderstellend stuk is? 

Hier is reeds op ingegaan in de collegebrief beantwoording art 41 vragen inzake Gebiedsprogramma 1221 

vervolgvragen van 30 september . 

74 4 Democraten 

Hilversum

Voorink 1. Algemene 

Beschouwingen

p.17 De Omgevingsvisie neemt t.z.t. de plaats in van de 'Structuurvisie'. De Omgevingsvisie betreft het hele 

grondgebied van de gemeente, dus ook het Oosterspoorplein. Welke structuurvisie is bedoelt met 'Voor het 

gebied rond het Oosterspoorplein wordt samen met bewoners, ondernemers, eigenaren (waaronder NS) een 

structuurvisie opgesteld."? Wat is volgens het college de juridische status van deze 'structuurvisie', ook tov de 

Omgevingsvisie, en tov de Gebiedsagenda 1221? En hoe ziet u de rol van de raad in deze 'structuurvisie'?

Dit is geen technische vraag en zal daarom hier niet beantwoord worden.

75 5 Democraten 

Hilversum

Heller Programma 1 

Wonen en Leven

23 Bij de kaderstellende stukken ontbreekt de 'Structuurvisie Archeologie Gemeente Hilversum'. Hierin staat op p. 

23 "Hilversum heeft een flinke achterstand opgelopen ten aanzien van vondstregistraties en (analyse van) 

kennis." In deze begroting mist het woord 'archeologie'. Is de aangehaalde achterstand inmiddels ingelopen? 

Waarom ontbreekt de aandacht voor archeologie terwijl Hilversum raatakkers, grafheuvels en zelfs dankzij de in 

Hilversum gevonden urn een aardewerk-typologie bezit? 
 

De Structuurvisie Archeologie (2010) zal alsnog aan de lijst kaderstellende stukken worden toegevoegd. 

Archeologie is inhoudelijk en financieel een onderdeel van Cultureel Erfgoed. Inmiddels zijn de vondsten 

overgebracht naar het provinciale depot (Huis van Hilde in Castricum). Vondsten worden nu altijd direct 

gedeponeerd in dit depot. De beschikbare capaciteit voor archeologie wordt besteed aan het beoordelen en 

begeleiden van archeologisch onderzoek dat uitgevoerd moet worden bij verstoring van de bodem, zoals in de 

bestemmingsplannen vereist. Het aantal omgevingsvergunningaanvragen waarbij archeologisch onderzoek 

moet worden gedaan neemt toe. Voor archeologisch onderzoek betaalt de verstoorder.

76 6 Democraten 

Hilversum

Heller Programma 1 

Wonen en Leven

26 Vraag welke regio staat het college voor ogen in "Doorontwikkelen van een (regionale) samenwerkingstafel met 

woningcorporaties"? 

Regio Gooi en veschtstreek

77 7 Democraten 

Hilversum

Walters Programma 1 

Wonen en Leven, 

Middelen 

Begrotingsjaar

38,39  Wat is de breakdown (gedetailleerd overzicht van kosten en baten) vd posten 8.1, 8.3, 5.3, 5.4 en 5.5 ? De raad wordt geinformeerd op taakveldniveau, verdere detaillering wordt niet verstrekt.

78 8 Democraten 

Hilversum

Kuipers Programma 5: 

Financiën en 

grondexploitaties,

79  " Voor de voorbereiding en de ontwikkeling van het smart city platform zijn in 2021 extra middelen beschikbaar 

gesteld." Waarom extra middelen? Voor welk specifiek doel? Wat is de herkomst van die extra middelen?  

In het coalitieakkoord 2018-2022 is prioriteit gegeven aan het verder uitwerken van Smart City. Het budget in 

2021 betreft de laatste fase van de aanloopkosten van het dataplatform.

79 9 Democraten 

Hilversum

Kuipers Programma 5: 

Financiën en 

grondexploitaties,

(54),138 Hoort de ROM Utrecht in de opsomming van de verbonden partijen?  "In de regelgeving wordt met een 

verbonden partij bedoeld: een privaatrechtelijke of publiekrechtelijke organisatie waarin de gemeente zowel 

een bestuurlijk als een financieel belang heeft." (p. 128: "mede aandeelhouder zijn van de medio 2020 

opgerichte Regionale Ontwikkelingsmaatschappij Regio Utrecht"). Welk budget hoort bij "Deelnemen aan de 

regionale ontwikkelmaatschappijen (ROM’s) in de regio’s Utrecht en Amsterdam."?

De ROM Utrecht BV en de ROM Utrecht BV Partipatiefonds horen in de opsomming van de verbonden partijen. 

Hilversum betaalt jaarlijks € 45.000 mee aan de exploitatie en heeft in 2020 eenmalig € 1 miljoen 

aandelenkapitaal gestort. Hilversum neemt deel in de AVA van beide BV's. Voor nadere informatie zie 

raadsbehandeling 29-01-2020. Wij stellen voor deze BV's op te nemen in de paragraaf Verbonden Partijen vanaf 

de jaarstukken 2020 .                                          Besluitvorming over het deelnemen aan een regionale 

ontwikkelmaatschappij in de regio Amsterdam/Noord-Holland heeft nog niet plaatsgevonden. Daar is dus geen 

sprake van een verbonden partij en budget.



80 10 Democraten 

Hilversum

Scheepers Programma 5: 

Financiën en 

grondexploitaties,

166, 228 Is het toegestaan dat de risico-analyse de ontwikkelingen die spelen in 2021 negeert? (p.166) "De volgende 

ontwikkelingen spelen in 2021" (...) "Crailo: Overdragen van de gronden aan de Gemeentelijke exploitatie 

maatschappij (GEM) en vaststellen van het nieuwe bestemmingsplan." En op (p. 228)"Omdat GEM Crailo BV op 

dit moment de gronden nog niet van de gemeentes heeft afgenomen, is de kredietfaciliteit nog niet door de 

GEM Crailo BV aangesproken en is het risico met betrekking tot een aanspraak op de borgstellingen zodoende 

nog niet aanwezig." 

Het betreft 2 verschillende gebeurtenissen te weten de aankoop van de provinciale gronden door de gemeente 

in 2017 en de (voorgenome) aankoop van de (nu) gemeentelijke gronden door GEM Crailo BV. In de Begroting 

2021 is uitgegaan van aankoop door GEM Crailo BV in 2021. Echter, GEM Crailo BV is nu voornemens om de 

gronden nog in 2020 van de gemeente aan te kopen. Voor beide aankopen (van de provincie en van de 

gemeente) geldt eenzelfde uitgestelde betalingsregime. Het betalingsregime sluit waarschijnlijk aanspraak op 

de kredietfaciliteiten (waarvoor de gemeente borg staat) uit, omdat GEM Crailo BV t.z.t. de aankoop 

waarschijnlijk (lasten/baten en inkomsten/uitgaven) kan dekken uit de verkoop van die gronden. Om die reden 

is er geen risico terzake in de paragraaf weerstandsvermogen in de Begroting 2021 opgenomen.

81 11 Democraten 

Hilversum

Walters Programma 5: 

Financiën en 

grondexploitaties,

4.3 

Uitgangspunten

3, 72, 

101, 102, 

125,126, 

174, 184, 

205, 218

Een opsomming: programmabegroting, meerjarenraming zijn financieel negatief voor 2021 en 2022, de 

langlopende lening stijgt, de aflossingen op de schulden dalen. Het EMU saldo voor Hilversum is een tekort, de 

solvabiliteit schuurt op negatieve signaalwaarde-grens van 20%, het kengetal grondexploitatie bevat geen grex. 

Stationsgebied,  in de Netto Schuldquote ontbreekt het Stationsgebied en het huisvestingsplan, Covid-19 is 

zonder risico voor later of niet opstarten van bouwprojecten. Is deze opsomming correct? Ontbreken niet te 

veel financiële sleuteldata zoals mbt het Stationsgebied om goed te kunnen beoordelen hoe gezond de 

financiële staat van Hilversum is bij de gepresenteerde begroting?   

Dit is geen technische vraag en zal daarom hier niet beantwoord worden.

82 12 Democraten 

Hilversum

Kuipers Programma 5: 

Financiën en 

grondexploitaties,

4.4 Overzicht van 

de baten en de 

lasten

177, 178 nr. 22 Citybranding 150K. In de Toelichting bij nr. 22) staat: " In het coalitieakkoord 2018-2022 is prioriteit 

gegeven aan het verder uitwerken van Smart City. Het budget in 2021 betreft de laatste fase van de 

aanloopkosten van het dataplatform." Wat is de link tussen citybranding en de aanloopkosten van het 

dataplatform? Valt city branding niet onder city marketing? Krijgt city marketing  reeds subsidie waarmee kan 

worden geïnvesteerd in deelname aan het dataplatform? 

In de gemeentelijke begroting is in 2021 een incidenteel budget opgenomen voor Citymarketing. 

83 13 Democraten 

Hilversum

Kuipers Programma 5: 

Financiën en 

grondexploitaties,

 4.4 Overzicht van 

de baten en de 

lasten

177, 178 "Er zijn extra budgetten opgenomen voor de burgemeestersgalerij en het creëren van plekken voor poëzie in de 

openbare ruimte. Dit wordt jaarlijks gedekt door een onttrekking aan de reserve beeldende kunst." Hoeveel 

beeldende kunstwerken staan in depot die terug te plaatsen zijn in de openbare ruimte?

De reserve beeldende kunst is bedoeld voor nieuwe kunstwerken, herplaatsing valt hier nadrukkelijk niet onder. 

Wat betreft kunstwerken in opslag is er momenteel sprake van één herplaatsbaar werk, te weten “Adelaar” van 

J.H. Houben. Hiervoor zijn plannen om in 2021 te onderzoeken of het mogelijk is deze terug te plaatsen. Als dat 

inderdaad mogelijk blijkt, dan zullen de kosten gedekt worden uit de post ‘Onderhoud Kunstwerken in de 

openbare ruimte’.

84 14 Democraten 

Hilversum

Heller Programma 5: 

Financiën en 

grondexploitaties,

 4.4 Overzicht van 

de baten en de 

lasten

177, 178 100 K voor de woonvisie - in toelichting staat ook dat het is voor het 'verder vormgeven van prestatie afspraken 

met woon coöperaties" Welk deel van die 100K betreft dit? Wat wordt hiervoor concreet gedaan? Past dit niet 

binnen de reguliere ambtelijke werkzaamheden?

Het is niet aan te geven om welk deel dit gaat. Momenteel wordt de nieuwe woonvisie opgesteld, vervolgens 

worden de nieuwe prestatieafspraken opgesteld. Voor het opstellen van de woonvisie is een bureau ingehuurd 

vanwege de expertise en het begeleiden van het proces. Uit de woonvisie en prestatieafspraken volgen acties 

die we uitvoeren en die geld kosten.

85 15 Democraten 

Hilversum

Scheepers Programma 5: 

Financiën en 

grondexploitaties,

 4.4 Overzicht van 

de baten en de 

lasten

179 Is het vanuit de intentie van de wetgever (en wettelijk) toegestaan om toevoegingen uit de algemene middelen 

structureel te verwerken in de reserve stedelijke ontwikkeling? Vergelijk passage "Aan de reserve stedelijke 

ontwikkeling worden in de komende jaren toevoegingen gedaan uit algemene middelen, maar ook met 

incidentele opbrengsten uit vastgoed verkopen. De intentie is om de toevoegingen uit de algemene middelen 

structureel te verwerken. Echter vanuit het oogpunt van de wetgever worden deze toevoegingen incidenteel 

aangemerkt." 

Toevoegingen en onttrekkingen vanuit reserves worden in het kader van beoordeling van de begroting gezien 

als incidenteel en niet als structureel. De reserve stedelijke ontwikkeling wordt primair gevoed vanuit de 

verkopen van vastgoed. In een uitzonderlijk geval zou een toevoeging vanuit de algemene reserve gedaan 

kunnen worden. Wettelijk is beide toegestaan. Deze besluitvorming is echter ten alle tijden voorbehouden aan 

de Raad.

86 16 Democraten 

Hilversum

Scheepers Programma 5: 

Financiën en 

grondexploitaties,

 4.4 Overzicht van 

de baten en de 

lasten

179 Wat zijn de vastgestelde kaders van de reserve stedelijke ontwikkeling gelet op artikel 11 van  de Hilversumse 

Financiële Verordening. Artikel 11. Reserves en voorzieningen:  "dat 'ten minste' moet zijn aangegeven c. de 

maximale hoogte van de reserve; en d. de maximale bestedingstermijn. "

Zie instelling reserve Stedelijke ontwikkeling (raadsbesluit begroitng 2020)

87 17 Democraten 

Hilversum

Scheepers Programma 5: 

Financiën en 

grondexploitaties,

 Investeringen

185 Spoorzone 3 miljoen. Graag de specificatie van de geplande investeringen? De geplande investeringen zijn voor gebiedsontwikkeling 1221 (Helft Groende Loper en helft voor Bruisend 

Hart). Deze kosten stonden reeds begroot voor 2023 maar worden naar voren gehaald omdat de kosten al vanaf 

2021 gemaakt gaan worden.

88 18 Democraten 

Hilversum

Scheepers Programma 5: 

Financiën en 

grondexploitaties,

 Investeringen

(32) 185 9 miljoen voor 'kleine spoorbomen en gerelateerde mobiliteitsmaatregelen'  Graag de uitsplitsing van de 

investeringen voor de gerelateerde mobiliteitsmaatregelen?

De post 'kleine spoorbomen en gerelateerde mobiliteitsmaatregelen'  bestaat uit de volgende onderdelen: 1. 

Aanpassen spooroverweg 1 miljoen euro, 2. Aanpassen wegdelen nabij overweg 2 miljoen euro en 3. 

Gerelateerde mobiliteitsmaatregelen 6 miljoen euro    

89 19 Democraten 

Hilversum

Wolthers Programma 5: 

Financiën en 

grondexploitaties,

 Investeringen

185 Waar (straat/ straten)  is de "Verbetering Doorstroming Buitenring Noord "gepland voor 1 miljoen? En wat 

behelst dit concreet qua uitvoering?

In het Investeringsprogramma (IP) is in 2023 een bedrag van 5mln. euro gereserveerd voor Bereikbaarheid 

Mediapark. Dit bedrag zal ‘in de tijd naar voren’ worden gehaald, t.w. deels 2021 en deels 2022 mede in relatie 

tot uitvoering van het project Sluiting Kleine Spoorbomen. De geplande 1 milj. euro voor Buitenring Noord 

maakt onderdeel uit van het bedrag dat opgenomen staat in het IP. Het is nog niet duidelijk wat dit concreet 

qua uitvoering zal betekenen, hierover moet de besluitvorming nog plaatsvinden. 



90 20 Democraten 

Hilversum

Scheepers Programma 5: 

Financiën en 

grondexploitaties,

 Investeringen

 (104), 

185

bij de vervanging van afgeschreven wegen wordt een afschrijvingstermijn van 50 jaar gebruikt. Hoevaak komt 

het in Hilversum voor dat een weg pas na 50 jaar aan vervanging toe is?

De daadwerkelijke vervangingstermijn van de wegen in Hilversum is ook rondom de 50 jaar. Hierbij wordt het 

volledige weg vervangen.

91 21 Democraten 

Hilversum

Wolthers Programma 5: 

Financiën en 

grondexploitaties,

 Investeringen

186 waarom worden de investeringen agile werken 2 keer opgevoerd? Een keer  85 en een keer 75? Deze 2 investeringen zijn 2x opgevoerd aangezien zij allebei een andere afschrijvingstermijn hebben, namelijk 

75K is 5 jaar en de 85K is 10 jaar.

92 22 Democraten 

Hilversum

Walters Programma 5: 

Financiën en 

grondexploitaties,

 Investeringen

187 RPA (robotisering), van wat? (100K) zie ook vraag 30. Voor onderzoek en materiele kosten (licenties kosten robot of bot) zijn opgevoerd in 

investeringsprogramma 

93 23 Democraten 

Hilversum

Scheepers Programma 5: 

Financiën en 

grondexploitaties,

 Investeringen

188 "In het Stationsgebied is er sprake van een vermenging van investeringen en uitgaven die uit hoofde van een 

grondexploitatie worden gedaan." Kan na deze uitspraak nog logisch en realistisch geopteerd worden om geen 

grondexploitatie te openen? Vgl ook vgl. Ook p.167 " De gemeente is in beginsel verplicht om bij het vaststellen 

van een bestemmingsplan een exploitatieplan vast te stellen." (p.166) "Stationsgebied: Openen van een 

grondexploitatie voor het Stationsplein en voorzetten van het verwerven van panden en gronden aan de 

Koninginneweg." 

Ruimtelijke plannen zijn constant in beweging en complex. Het bevat het gehele proces van woningbehoefte tot 

het sluiten van een grondexploitatie, maar ook de combinatie van investeringen en reguliere exploitatie 

uitgaven. Na het doorlopen van de start- en verkenningsfase is er de afgelopen periode hard gewerkt aan de 

zogenaamde planontwikkelingsfase. De ruimtelijke component vindt haar weg naar een stedenbouwkundig plan 

en/of stedenbouwkundig programma van eisen. Parallel hieraan leidt het juridisch- planologisch spoor naar een 

gewijzigd bestemmingsplan. Beide sporen bieden ruimte tot het leveren van inspraak.De hierin opgenomen 

ontwerpfase eindigt met de beslissing door de raad al dan niet tot uitvoering van de ontwikkeling over te gaan. 

Het besluit tot uitvoering over te gaan wordt het kredietbesluit (ofwel investeringsbesluit) genoemd. De 

grondexploitatie wordt vastgesteld en daarmee ‘actief’. Deze staat gepland voor het 1e kwartaal 2021.

94 24 Democraten 

Hilversum

Heller Programma 5: 

Financiën en 

grondexploitaties,

Reserves

189, (204) (189) In de reserve 'mobiliteitsfond's zit 1.2 mln. (204) " De Wet geluidhinder verplicht de gemeente om haar 

inwoners te beschermen tegen spoorweglawaai." Verplicht diezelfde wet gemeenten ook om haar inwoners te 

beschermen tegen wegverkeerlawaai? (o.a. West-Indische buurt, Langgewenst) 

Ja, de Wet geluidhinder en het Besluit geluidhinder beschermen ook haar inwoners tegen wegverkeerslawaai. 

Echter daar moet wel een aanleiding voor zijn. Voor spoorweglawaai is dat de Raillijst waarop de woningen 

opstaan die 1 juli 1987 een gevelbelasting hadden die hoger was dan 65 dB(A). Voor de woningen op het 

Langgewenst  worden beschermd door de reconstructie artikelen (100 en 100a) uit de Wet geluidhinder. De 

woningen in de Indische buurt vallen niet onder deze artikelen en komen daardoor niet in aanmerking voor een 

maatregel. Reconstructie artikelen hebben te maken met veranderingen aan de openbare weg waardoor de 

geluidsbelasting op de gevels van woningen en andere geluidsgevoelige gebouwen met tenminste 1,51 dB 

(afgerond 2 dB) toeneemt. 

95 25 Democraten 

Hilversum

Scheepers Programma 5: 

Financiën en 

grondexploitaties,

Reserves

190 reserve stedelijke ontwikkeling. n 2021 € 1.280.000 onttrokken ter dekking voor de projectportfolio, 

omgevingswet en de voorbereidingskosten stationsgebied. Graag specificeren de drie genoemde elementen. 

Waarom de Omgevingswet als hiervoor een afzonderlijk budget bestaat? 

Deze bedragen zijn reeds begroot in de programmabegroting 2020 (pagina 159). Dit betreft voor 

projectportfolio € 750.000, voorbereidingskosten stationsgebied € 150.000 en omgevingswet € 380.000. 

96 26 Democraten 

Hilversum

Scheepers Bijlagen. 6.2 

Toelichting 

weerstandsvermo

gen en 

risicobeheersing,

219 De sloopkosten voormalig UWV pand bedragen € 843.000. Uiterlijk 2023 nadat de investering is geactiveerd 

moet een Grex zijn geopend, zo niet dient de investering volgens de regels van het BBV in één keer te worden 

afgeschreven. Hoe realistisch is volgens actueel inzicht de ingeschatte risicokans van 10% voor het onmiddellijk 

moeten afschrijven in één keer?

We achten de inschatting van 10% als realitisch. Volgens planning wordt in 2021 een grondexploitatie geopend 

waarin de sloopkosten van het voormalige UWV pand worden opgenomen. Mocht dit onverhoopt niet lukken 

dan is, gelet op de gemeenteraadsverkiezingen 2023 haalbaar en dus nog steeds binnen de gestelde periode. 

97 27 Democraten 

Hilversum

Scheepers Bijlagen. 6.2 

Toelichting 

weerstandsvermo

gen en 

risicobeheersing,

219 "Gesprekken gevoerd met een derde partij over verkoop van grond in bezit van de gemeente Hilversum binnen 

geheel Egelshoek"  Verkoop van grond waar precies binnen Egelshoek? Hoeveel grond? Welke bestemming is 

voorzien? Waarom verkopen? Waarom niet eventueel uitgifte in erfpacht?

Bewoners van woonwagencentrum Egelshoek die een standplaats huren hebben de mogelijkheid hun gehuurde 

standplaats te kopen van de gemeente. Voorts wordt ook met een woningcorporatie afstemming gepleegd om 

de standplaatsen in eigendom van de gemeente (en verhuurd aan bewoners) over te laten nemen. Dit kan in 

een beheervorm of zelfs volledig eigendom. De (on)mogelijkheden hiertoe worden i.o.m. een woningcorporatie 

verder verkend. Wij zullen hier verder verslag van uitbrengen zodra uitgangspunten en randvoorwaarden 

bekend zijn, onder voorbehoud van bestuurlijke instemming (college + raad).  De waarom vragen hebben een 

sterk politiek karakter.

98 28 Democraten 

Hilversum

Heller Bijlagen. 6.2 

Toelichting 

weerstandsvermo

gen en 

risicobeheersing,

226 gewaarborgde geldleningen sociale woningbouw "Per ultimo 2019 was de stand van het door Hilversum 

geborgde deel € 449,3 miljoen". Bij Onderwijshuisvesting is sprake van een investreingsplafond. Is er ook een 

borgstelling plafond voor sociale woningbouw corporaties? Vgl ook "Per ultimo 2015 was de stand van het door 

Hilversum geborgde deel € 418 miljoen" (Uit begroting 2017)

Bij woningcorporaties werkt het anders. Jaarlijks wordt door het WSW (Waarborgfonds Sociale Woningbouw) 

een borgingsplafond bepaald. Dit is het bedrag dat een corporatie maximaal mag lenen gedurende een 

kalenderjaar. Het WSW stelt het borgingsplafond jaarlijks vast op basis van de DAEB (Dienst van Algemeen 

Economisch Belang)-financieringsbehoefte van de desbetreffende corporatie. Zolang de corporatie onder zijn 

borgingsplafond blijft zal het WSW akkoord gaan met de door de corporatie aangetrokken lening. Het 

borgingsplafond bepaalt daarmee indirect het investeringsplafond van de corporatie.

99 29 Democraten 

Hilversum

Walters Bijlagen. 6.2 

Toelichting 

weerstandsvermo

gen en 

risicobeheersing,

226 Bij "Aanspraak op borgstelling BNG lening Tergooi Ziekenhuizen": Waarom staat de gemeente garant voor een 

private partij? En "Of en in welke mate de hypothecaire zekerheden de borgstelling afdekken, is moeilijk in te 

schatten. Het onroerend goed heeft waarde als ziekenhuis, maar welke waarde het heeft bij faillissement weten 

we niet." Leegstaande panden (met en zonder herbestemming) worden toch vaker getaxeerd waarom zou het 

bij dit object niet mogelijk zijn?  

In de raad van 26 juni 2019 is het voorstel (Borgstelling Tergooi) besproken waar geheimhouding op is gelegd. 

Alleen op  het besluit van de raad dat er geen wensen en bedenkingen zijn is bij besluit door de raad  de 

geheimhouding niet langer meer van kracht. Met het besluit was het algemeen belang gediend. 

100 30 Democraten 

Hilversum

Walters  Begroting 2021 zp Wat zijn de effecten van de september-circulaire op de begroting 2021? De effecten van de septembercirculaire worden niet meegenomen in de programmabegroting 2021. U wordt 

voor de behandeling van de begroting in de raad middels een raadsinformatiebrief geinformeerd over de 

effecten van de septembercirculaire.



101 1 D66 Algemeen beschouwingen 4 Er staat dat knelpunten die nu naar al naar boven komen, aangepakt worden. Welke knelpunten zijn dat? Heeft 

u voorbeelden van die knelpunten.

De knelpunten betreffen verkeersonveilige situaties. Zoals op korte termijn de rotonde 

Diependaalselaan/Kerkelandenlaan waarbij we de automobilist met extra bebording op fietsers die hier van 

twee kanten komen, attenderen. Tevens gaan we iets doen aan zichtverbetering door groen terug te snoeien 

langs het Achterom. De bocht in het kruispunt Kampstraat – Spuisteeg wordt aangepast waarmee we de 

voorrangssituatie ter plaatse verbeteren. 

En op het kruispunt Jacob van Campenlaan – Berlagelaan halen we de snelheid naar beneden door er twee extra 

drempels aan te leggen. Op de rotonde Langestraat, Emmastraat, Groest passen we de belijning aan en 

verbreden we de kop van de middengeleider. En om gehoor te geven aan de vele signalen dat er te hard wordt 

gereden in de hofjes van Kerkelanden, voeren we daar een 30 kilometerzone in. 


102 2 D66 Kuipers beschouwingen 7 Verlaging obv analyse resultaat voorgaande jaren is voor 150.000 teruggedraaid, uit welke posten of uitgaven 

bestaat dit bedrag?

In de kadernota 2016 is een structrueel budget vanaf 2018 opgenomen voor grote evenementen zoals de Dutch 

Media Week. Bij het opstellen van de kadernota 2020 is dit budget per abuis afgeraamd. Dat wordt in de 

begroting 2021 hersteld.

103 3 D66 Walters beschouwingen 7 U geeft aan dat u de goede sociale infrastructuur wilt versterken. Er is afgesproken dat in het voorjaar 2020 de 

inventarisatie van de SBI opgeleverd zou worden. Is deze inventarisatie gereed?

Medio november is de inventarisatie van de sociale basisinfrastructuur

 gereed.

104 4 D66 Walters beschouwingen 7 Collectieve ipv individuele voorzieningen. Deze was toch al eerder ingecalculeerd (o.a. als substitutie). Voor 

hoeveel? En hoeveel is daarvan gerealiseerd?

In de begroting 2019 was substitutie ingeboekt. In de Agenda WMO Welzijn 2019 is deze substitutie verwijderd. 

Vanaf begroting 2020 komt 'substitutie' niet meer voor. Er is nog wel een algemene taakstelling voor Jeugdzorg 

en WMO samen: 0,9 mln in 2022 en structureel 1,2 mln vanaf 2023. Nu gaat het over collectieve voorzieningen 

zoals een scootmobielpool en groepsaanbod.In de begroting zijn de besparingen al ingecalculeerd 

(kwantificeren kan nog niet). In de PB2021 is als besparing bij hulpmiddelen (rolstoelen/ scootmobielen) 

ingeboekt € 75.000 m.i.v. 2021 en € 150.000 m.i.v. 2022 in verband met het stimuleren van collectieve i.p.v. 

individuele voorzieningen. Daarnaast is voor Jeugdzorg en WMO samen een besparing ingeboekt van €  0,9 mln. 

in 2022 en structureel € 1,2 mln. vanaf 2023. In de Kadernota 2021 zal deze taakstelling worden uitgewerkt. 

Voor verdere informatie verwijs ik u graag naar het actiepunt Begeleiding in de wijk uit de agenda WMO / 

Welzijn in de wijk.

105 5 D66 Walters beschouwingen 7, 172 Handhaving verscherpen. De baten lijken na correctie beperkt te worden tot 50k, afnemend naar 25k per jaar. 

Klopt het dat u er mee gerekend heeft dat hiervoor €100k aan extra budget ingezet moet worden, of is dat nog 

meer? Welk bedrag wordt nu besteed aan handhaving in deze sector?

Voor de reguliere handhaving worden 2 handhavers ingezet. Zij zorgen onder andere voor de eerste screening 

bij aanvragen. De besparing is berekend op de extra inzet van instrumenten. Hierbij is het inderdaad 

noodzakelijk om (extra) kosten te maken. Hierbij is rekening gehouden bij de bepaling van de baten. De baten 

zijn netto. De opbrengsten minus de kosten. Naast personele kosten koopt gemeente Hilversum de regionaal de 

Sociaal Recherche (SR) in. Deze wordt ingezet bij strafrechtelijke handhavingszaken. Het bedrag dat nu besteed 

wordt is derhalve 2 fte handhaving en de inzet van de SR. Dat laatste is afhankelijk van het aantal zaken. In de 

jaarverslagen van de Sociale Recherche Gooi en Vechtstreek vindt u de exacte bedragen. 

106 6 D66 Walters beschouwingen 8 Wat is de  versobering van de WMO taxi waar u over schrijft ? Graag concreet benoemen wat er gaat 

veranderen.

Het differentiëren van de eigen bijdrage WMO vervoer naar piek- en daltijden zou mogelijk moeten zijn. Dit 

wordt meegenomen naar de regio, omdat WMO vervoer regionaal georganiseerd is. 

107 7 D66 Walters beschouwingen 8 Het omzetten van de scootmobielverstrekking naar collectieve voorziening; ik had begrepen dat dit een 

gedeeltlijke omzetting is, daar war het kan. Zo staat het er nu niet. Wat zijn uw voornemens?

Scootmobielpool is geen omzetting maar een collectieve voorziening die mogelijk in een aanzienlijk aantal 

casussen passend is, waardoor dan een dure maatwerkvoorziening niet nodig is.

108 8 D66 Walters beschouwingen 8 Betekent het "consistenter indiceren van de WMO met de beleidsregels" dat het verstrekkingenniveau op 

zichzelf gelijk blijft of dat er nieuwe beleidsregels komen ? Wordt er nu dan niet consistent geindiceerd. Kunt u 

dit met voorbeelden aangeven. 

We blijven hetzelfde pakket aan diensten in 2021 leveren. In het verleden waren er geen beleidsregels en werd 

er door de consulenten verschillend geïndiceerd. Het pakket aan voorzieningen is niet gewijzigd. De 

beleidsregels zijn in april 2020 vastgesteld. Deze geven kaders aan de Wmo consulenten om te indiceren ‘wat 

nodig is’.  Ze dragen bovendien bij aan een meer uniforme aanpak van zaken binnen team Wmo.

109 9 D66 Walters beschouwingen 8 Wanneer is het rapport van het KPMG onderzoek beschikbaar? Bij de ontvangst van deze antwoorden zal het KPMG-rapport reeds met u gedeeld zijn.

110 10 D66 Wolthers 8  “Ook het bij de begroting incidenteel opgenomen budget (€ 1,4 miljoen) voor de BUIG is in de kadernota 

structureel opgenomen.”  Vraag: is daarmee de ambitie komen te vervallen om tot een aanzienlijke verlaging 

van het aantal bijstandsuitkeringen te komen/de uitgaven in overeenstemming te laten zijn de rijks uitkering? 

We willen een realistische begroting opstellen, en op basis van de historische gegevens en de toekomstige 

verwachtingen komen we uit op deze meerjarige begroting. De ambitie om het aantal bijstandsuitkeringen te 

verlagen is niet komen te vervallen, maar door Covid-19 is deze niet meer realistisch te noemen. 

111 11 D66 Wolthers beschouwingen 8 "Vanuit de Rijksoverheid wordt voor het onderwijsachterstandenbeleid een hogere bijdrage ontvangen, 

daarvoor moet de gemeente ook aan meer verantwoordelijkheden voldoen. De komende periode geven we 

invulling aan de extra wettelijke verplichtingen. De al voorgenomen verbreding van het onderwijskansenbeleid 

naar gelijke ontwikkelkansen op andere terreinen dan taal kunnen we dekken uit de extra rijksmiddelen. 

Daarom kan het budget met € 300.000 structureel worden verlaagd. " Wordt hier gezegd dat  in de activiteiten 

gekoppeld aan de extra rijksbijdragen al door de gemeenten Hilversums was voorzien? 

Ja, dat is wat er staat. Met ingang van 1 aug 2020 moet de voorschoolse educatie voldoen aan de nieuwe 

vereisten.  (zie 143) 



112 12 D66 Walters 9 Herziening financieel beleid. U schrijft dat u dit op wil pakken in het kader van de evaluatie van de financiele 

verordening. a. Is het geen normale volgorde der dingen om dan eerst de evaluatie te doen, waarmee een beeld 

ontstaat van de mogelijke financiele gevolgen? b. Stelt u hiermee dat het doel van de evaluatie is om tot de 

conclusie te komen dat dat er een aanzienlijke besparing op het financieel beleid mogelijk is? c. In de kadernota 

heeft u aangegeven dat u projectkosten wil activeren. In de Rekeningen commissie van september is een 

presentatie gegeven van de evaluatie van de financiele verordening. Het activeringsbeleid (cq. de wijziging 

daarvan in de financiele verordening) was geen onderdeel van de evaluatie. Kunt u aangeven wat of het 

activeringsbeleid ook onderdeel is van de evaluatie? d. In deze passage is slechts sprake van 'herziening'.  Wat is 

de aard van de herziening? e. Als de herziening vooral bestaat uit wijziging van het activeringsbeleid, waarom 

beschrijft u dan niet 'gewoon' wat u van plan bent? f. Wat bent u van plan met de herzieing van het financieel 

beleid?

Dit is geen technische vraag en zal daarom hier niet beantwoord worden.

113 13 D66 Voorink beschouwingen 9 Samenwerking MRA. Kunt u concreter maken welke bijdrage  van de MRA u bedoelt. En verwacht u uit 

rijkssubsidies die via de MRA verdeeld worden € 300,000 binnen te halen in 2021? Om welke subsidies gaat het 

dan? In de kadernota stelt u voor projectkosten te activeren, hoe wordt deze baat dan verwerkt? 

Zie antwoord op vraag 50

114 14 D66 Walters beschouwingen 9 verhogen inkomende subsidies. Hoeveel uitgaven? (specialist?)  Waarop zijn de uit subsidie te verwerven extra 

inkomsten gebaseerd (realitetisgehalte?) 

Zie antwoord op vraag 51

115 15 D66 Scheepers 9 "Er is gekozen om het budget voor buurten te verlagen. Hiermee kan nog steeds uitvoering worden gegeven 

aan de Uitvoeringsnotitie Buurten 3.0. "

Waarom wordt steeds verwezen naar een stuk waarvan de definitieve versie ons niet bekend is en ‘tot college 

verantwoordelheid behoort’ en niet naar het door de Raad vastgestelde beleid?  Kunnen de ambities van Leve 

de buurt! worden gerealiseerd met het lagere beschikbare bedrag. 


De uitvoeringsnotitie Buurten 3.0 is een vertaling van de kaders die gesteld zijn in de kadernotitie 'Leve de 

buurt!'. Uitvoeringsplannen behoren tot de verantwoordelijkheid van het college. In de 

raadscommissievergadering van 24 sept jl. is toegezegd dat de aangepaste versie van de uitvoeringsnotitie 

Buurten 3.0, naar aanleiding van de bespreking van het plan voor het digitaal platform, ter kennisname naar de 

raad verstuurd wordt in Q4 2020.  Ondanks de bezuinigingsopgave op het buurtenbudget voor 20201, blijven de 

ambities uit de kadernotitie  overeind en kunnen de activiteiten uit de uitvoeringsnotitie doorgang vinden. Dit 

betekent wel dat er kritischer gekeken gaat worden naar de aanvragen voor buurtinitiatieven en hun bijdrage 

aan de leefbaarheid, veiligheid en sociale cohesie in de wijken en nog meer verbinding en samenwerking 

gezocht gaat worden, zowel binnen de organisatie, als buiten tussen bewoners(organisaties), partners en 

(maatschappelijke) instellingen. 

116 16 D66 Voorink 9 Meer welstandsvrij te laten bouwen. Kunt u aangeven welke bouwactiviteiten welstandsvrij worden, en hoe 

daarmee besparing wordt gerealiseerd?

Dit is geen technische vraag en zal daarom hier niet beantwoord worden.

117 17 D66 Scheepers 9 U schrijft: "Een achterstallig onderhoud van 17% is landelijk gezien een aanvaardbaar niveau." Bij de 

beantwoording van de technische vragen bij de begroting van 2020, schreef u dat die 17% "10% boven het 

landelijk aanvaardbare niveau van achterstallig onderhoud wegen' is. Wat is nu een aanvaarbaar niveau voor 

Hilversum? "Het oplopen van van het achterstalling onderhoud wegen is het gevolg van de vanaf 2010 

doorgevoerde structurele bezuinigingen etc... "(wederom in genoemde beantwoording technische vragen).Gaat 

de achterstand nu nog verder toenemen met de hier voorgestelde bezuinigingen? Wat bedoelt u met een 

'onderhoudsniveau van 17%'?  

De bezuinigingen die in 2010 en 2013 zijn doorgevoerd op het wegenonderhoud hebben geleid tot een groei van 

het eerder vastgesteld onderhoudsachterstand van 7% naar 17%. Een achterstallig onderhoudsniveau van 17% 

betekent dat 17% van het verharde areaal van Hilversum niet voldoet aan de norm Heel en Veilig. Met het 

integraal combineren van het benodigd wegenonderhoud met investeringsprojecten zoals projecten 

voortvloeiende uit het Watermanagementplan wordt de komende jaren ingezet op het niet verder laten 

oplopen van deze achterstand. Zo wordt met de uitvoering van de geplande riool investeringswerken in 

Hilversum Noord en Boomberg een behoorlijk deel van onderhoudsachterstand weggewerkt. Daarnaast 

voorziet de onderhoudsprogrammering dat het hoofwegennet wel op het gewenste onderhoudsniveau blijft. 

Voor de toekomst zal een nadere analyse worden opgesteld naar het beheersbaar houden van de 

onderhoudsachterstand.

118 18 D66 Walters beschouwingen 10 Woonlasten: graag een opgave van de stijging van woonlasten voor huurders en kopers gedetailleerder (met 1 

decimaal extra) weergeven, nu staat het er onduidelijk en blijkbaar is het decimaal relevant.

Op pagina 10 van de Programmabegroting 2021 wordt gesproken over hele percentages. Op pagina 82 van de 

Programmabegroting 2021 is, met 2 decimalen achter de komma, weergegeven wat de ontwikkeling van de 

woonlasten voor de komende jaren is.

119 19 D66 Heller beschouwingen 10 convenant Zonnestraal; als het budget is 2021 vervalt en het wordt een jaar uitgesteld dan zou dat in 2022 terug 

moeten komen?

In de begroting was reeds budget opgenomen voor 2022. Het budget voor 2021 wordt daarom nu niet 

doorgeschoven. 

120 20 D66 Kuipers 10 Idem,  vraag over de Kerkbrink, ondanks dat dit een jaar wordt uitgesteld en er geen kosten worden geschreven 

voor 2021, klopt het dat er dan geen kosten zijn opgenomen voor vanaf 2022?

In de begroting was reeds budget opgenomen voor 2022. Het budget voor 2021 wordt daarom nu niet 

doorgeschoven. 

121 21 D66 Broertjes Algemene 

Beschouwingen

14 Wat wordt bedoeld met ' hotshots'? Hotspots en hotshots: Hotspots zijn de locaties waar overlast of criminaliteit plaatsvindt, de hotshots zijn de 

personen die criminaliteit plegen of faciliteren

122 22 D66 Broertjes beschouwingen 16 Verwarde personen. U geeft aan dat u op beleidsmatig en bestuurlijk niveau kansen ziet voor meer en betere 

verbinding. Welke kansen ziet u?

Door op beleidsmatig en bestuurlijk niveau afstemming te zoeken en afspraken te maken daar waar de beide 

domeinen (sociaal en veiligheid) elkaar raken en overlappen en knelpunten voorkomen. In de persoonsgerichte 

aanpak bijvoorbeeld komen zorg en veiligheid bij elkaar waar op beleidsmatig of bestuurlijk niveau de 

knelpunten nog niet samen worden opgelost. Dit geldt op lokaal, maar ook op regionaal niveau (afspraken met 

partners die aansluiten op lokale behoeften).

123 23 D66 Heller 16 Uw prognose is dat er in 2021 250 woningen worden toegevoegd. Om welke projecten met welk 

woningprogramma gaat het? 

Gemiddeld realiseren we in Hilversum 200 tot 250 woningen per jaar, de afgelopen jaar tot gemiddeld 300. Wij 

hanteren voor de hele stad een woningprogramma van 33% sociaal, 50% middenduur en 17% vrije sector. In de 

collegebrief over de voorgang van de woonagenda (24 september 2020) wordt een uitgebreide doorkijk 

gegeven naar de woningbouwprojecten voor de komende jaren.

124 24 D66 Heller 16 Bent u het met D66 eens dat de grenzen voor middenhuur (u noemt bovengrens € 1.100 ) nog niet vastgesteld 

is?

Dat klopt.



125 25 D66 Heller 16 Wat bedoelt u met "We waarborgen voldoende woningen met middenhuur"? Welke middelen wilt u inzetten? 

Wat is voldoende? Kunt u daar cijfers (aantallen te bouwen, streefpercentage van de woningvoorraad) bij 

aangeven? Hoe verhoudt zich dit tot de woningen in het 'middensegment' waarover op p. 25 gesproken wordt? 

Lokaal hebben we uitgesproken dat we 50% van de nieuw te bouwen woningen in de middeldure categorie 

willen hebben. Woningen in het middensegment zijn zowel koopwoningen als huurwoningen. Voor een 

overzicht van de huidige plannen aan middeldure huurwoningen verwijzen we u naar de collegebrief van 24 

september 2020. Daarnaast is er ook een regionale ambitie  om tot 2030 1.000 nieuwe middenhuurwoningen te 

bouwen. We zetten hiervoor het bestemmingsplan, anterieure overeenkomsten, en de nog vast te stellen 

doelgroepenverordening in. Welk aantal voldoende is blijkt uit de op te stellen woonvisie. 

126 26 D66 Scheepers 22 Waarom wordt de GAD (onderdeel van de regio GV) wel, en de uitvaart stichting niet als verbonden partij 

genoemd? (Ah, op p. 26 is de USH wel een verbonden partij…) 

Op pagina 22 wordt ook de Uitvaartstichting genoemd. Wij zullen deze in volgende documenten ook hier 

aanmerken als verbonden partij. 

127 27 D66 Heller 26 Wat bedoelt u met het (door)ontwikkelen van een regionale samenwerkingstafel? Welke tafels zijn er, wat 

gebeurd daar?

Aan de samenwerkingstafel zitten regionale woningcorporaties, ontwikkelaars en marktpartijen waarmee me 

samen vaker woningmarktgerelateerde onderwerpen willen bespreken. Deze tafel heeft inmiddels 2 keer 

plaatsgevonden, we willen dit concept nu vaker gebruiken. Deze tafel is echter niet ingestoken door de regio 

maar is opgezet door en voor Hilversum. Het betreft daarom een lokale tafel.

128 28 D66 Kuipers 29 Wat is "landelijk programma Cultuureducatie met Kwaliteit 2021-2024"? Welke kosten zijn daar aan verbonden, 

en ten laste van welk budget. 

Dit is een landelijk programma (CMKIII) gericht op de versterking van cultuuronderwijs. Het programma is 

geïnitieerd door het Ministerie van OCW, dat de helft van de kosten draagt en gemeenten vraagt het 

programma voor de overige 50% te matchen. Het bedrag wordt berekend op het aantal inwoners (0,79 ct per 

inwoner), voor Hilversum betekent dit een te ontvangen en te matchen bedrag van € 71.288,- per jaar voor een 

periode van vier jaar. De kosten worden gedekt vanuit bestaande subsidies aan instelling (budgetneutraal) en 

het bestaande budget cultuureducatie CMKIII binnen cultuur Programma 1: Wonen en leven, taakveld 5.3 

Cultuurpresentatie, cultuurproductie en cultuurparticipatie van de programmabegroting 2020.

129 29 D66 Heller Duurzame stad 36 Welke indicatoren gebruikt u voor het monitoren van biodiversiteit? De monitoring van biodiversiteit is erg complex. Bij monitoring in het algemeen worden indicatorsoorten 

gebruikt, die een beeld schetsen van de toestand van biodiversiteit in een gebied omdat deze soorten ook 

representatief worden geacht voor andere soorten in een ecosysteem en voor de kwaliteit. Op dit moment 

hebben we nog geen vaste set aan indicatoren om de biodiversiteit te meten in Hilversum. De monitoring van 

de biodiversiteit willen we in zetten om in de toekomst het effect van groenbeleid te kunnen beoordelen. In het 

Programma Groen willen we een lijst aan soorten opstellen die een indicatie geven van de stand van zaken 

rondom biodiversiteit in Hilversum. De huismus en de gewone dwergvleermuis zien we als goede mogelijke 

indicatoren.  

130 30 D66 Heller 37 Nieuw grondstoffen beleid. Beleidstaken zijn niet overgedragen aan de Regio GV. Hoofdstuk 10 Wet 

milieubeheer spreekt over afval, niet over grondstoffen. Wat wordt bedoeld met 'vaststellen in regionaal 

verband'? Is een dergelijk beleid niet de bevoegdheid van de Hilversumse raad?

Het afvalbeleid voor huishoudelijk afval is overgedragen aan de regio (zie gemeenschappelijke regeling Gooi en 

Vechtstreek artikelen 5 en 7). Het is dan ook de taak van het regiobestuur om het afvalbeleid vast te stellen. De 

raden hebben daarbij de mogelijkheid om vooraf een zienswijze in te dienen. De regio betrekt de raden wel bij 

het opstellen van het nieuwe afvalbeleid, zie ook RIB 2020-55 inzake proces grondstoffenvisie. Onder meer via 

de beeldvormende sessie over de Tussenevaluatie Van Afval Naar Grondstof in november 2019, via regiopodia 

en door voorafgaand aan het opstellen van het afvalbeleid de raad keuzes voor te leggen over de 

uitgangspunten hiervoor (raad Hilversum 7 oktober/11 november 2020). Daarmee liggen er ook raadsbesluiten 

in de regio aan de basis van het op te stellen nieuwe afvalbeleid. Omdat afval steeds meer als grondstof voor 

nieuwe producten wordt gezien, is de benaming nu “grondstoffenbeleid”. Dat past in de transitie naar een 

circulaire samenleving.

131 31 D66 Walters verbindende stad 42 D66 mist in deze opsomming het opstellen van hernieuwd mantelzorgbeleid. Ik neem aan dat dat komt omdat 

we dit beleid nog in 2020 mogen verwachten. Klopt dat? 

Het vernieuwen van het mantelzorgbeleid is als amendement toegevoegd aan de Agenda Wmo-Welzijn. Het 

opstellen van het Actieplan Suicidepreventie, het PvA Eenzaamheid en de Agenda Lokale Inclusie hebben, o.a. 

vanwege drukte rond Corona, langer geduurd dan gepland. In Q1 2021 starten we aan het opstellen van het 

mantelzorgbeleid. We gaan dan in overleg met mantelzorgers en met mantelzorgondersteuners over hoe het 

beste uitvoering gegeven kan worden aan de speerpunten rond mantelzorg die opgenomen zijn in de Agenda 

Wmo Welzijn.

132 32 D66 Scheepers verbindende stad 42, 62 Had onder de activiteiten niet ook 'uitvoering van de kadernotitie buurtgericht werken: leve de buurt!" moeten 

staan? Idem, op p. 62, hier ter vervanging van genoemde uitvoeringsnotitie buurten 3.0?

Met de door de raad vastgestelde kadernotitie 'Leve de Buurt!' zijn kaders gesteld voor het wijkgericht werken. 

Kaders zijn niet concreet uitvoerbaar, door activiteiten is hier vorm aan gegeven. De speerpunten en concrete 

activiteiten die we uitvoeren in het wijkgerichte werken, zijn opgenomen in de uitvoeringsnotitie Buurten 3.0. 

Dit uitvoeringsplan is leidend voor de activiteiten die we uitvoeren, waarmee we invulling geven aan het 

wijkgericht werken als werkwijze voor de hele organisaties. Tevens staan in dit plan de concrete activiteiten die 

we uitvoeren in de wijken. 

133 33 D66 Scheepers Scheepers 42 u noemt het realsieren van het ontwerp van de lelie in 2021. dat is een ruim begrip. Kun u de  concreter 

aangeven hoe u denkt de voorbereiding vorm te geven, zoals via de plannin van de vervolgstappen. 

Zie antwoord op vraag 9

134 34 D66 Scheepers Voorink 75 De gemeente gaat panden verwerven aan de Larenseweg, is dat het deel dat is aangewezen in ihkv WVG of gaat 

dit om andere locaties? En zo ja, welke? 

Het betreft hier inderdaad panden in het WVG-gebied



135 35 D66 Voorink Voorink 75 "het onderzoeken van mogelijkehden voor Circusterrein en Orchideeterrein", hoe moeten we dat voor ons zien? 

Wat gaat u in 2021 opleveren? 

Orchideegebied: n.a.v. een integrale analyse van gemeentelijke belangen en concrete interesse van externe 

partijen om (delen van) de grond te verwerven voor herontwikkeling, wordt gewerkt aan het opstellen van een 

integrale ontwikkelstrategie en plan van aanpak m.b.t. de gronduitgifte en evt. bijbehorende 

bestemmingsplanwijziging. Een concrete planning van te ondernemen acties maakt onderdeel uit van een op te 

leveren projectplan. De verwachting is dat dit in de loop van 2021 kan worden opgeleverd, onder voorbehoud 

van bestuurlijke instemming (college + raad).

136 36 D66 Kuipers 132 Kun u aangeven hoe de De smart city ontwikkeling en de open data beweging elkaar versterken en zo mogelijk 

ook beperkingen opleggen (vaagtaal dit stuk). Past deze ontwikkeling ook op de BIO (zie later, volgende 

bladzijde)

De Smart City initiatieven gaan uit van open data principes. Het gebruikte open dataplatform is gebaseerd op de 

NEN norm Urban data platforms. Vanuit de generieke opdracht mbt informatiebeveiliging is er ook toezicht op 

de ontwikkelingen in het kader van Smart City. De CISO maakt deel uit van het kernteam SC.

137 37 D66 Voorink 178 Bestemmingsplan 1221. Met welk budget voor het opstellen van dit bestemmingsplan was rekening gehouden? Voor het opstellen van het Chw bestemmingsplan-plus met verbrede reikwijdte 1221 was rekening gehouden 

met een budget van €150.000,-. Deze kosten worden voor 50.000,- gedekt uit de reguliere kostenpost ‘Wijziging 

Bestemmingsplan’ en een extra kostenpost in 2021 á €100.000,-. Het Chw bestemmingsplan-plus met verbrede 

reikwijdte 1221 is een bijzonder soort bestemmingsplan dat vooruitloopt op de Omgevingswet. Omdat dit een 

nieuwe manier van werken betreft zijn hieraan leer- en werksessie gekoppeld.

138 1 SP Walters Algemene 

Beschouwingen

7 De zoekrichtingen waren bedoeld structure kosten te drukken. In welke mate draagt het verlagen van de post 

onvoorzien en het budget nieuwe kansen darain bij? Gelden die als structureel?

Dit zijn inderdaad budgetten die in deze begroting structureel worden verlaagd. Daarmee is dit een structureel 

voordeel.  

139 2 SP Walters Algemene 

Beschouwingen

8 We "kiezen voor minder uren begeleidingen en het verkorten van de indicatieperiode,". Om hoeveel 

uren/dagen gaat het (totaal/per case), en wat is het effect van minder begeleiding op de kwaliteit van de 

Jeugdzorg?

Het gaat hier mn om begeleiding voor plannen en organiseren. Vanaf 1 januari 2021 geven we voor begeleiding 

bij plannen en organiseren voor bijvoorbeeld het schoolwerk maximaal 12 maanden, 2 uur per week begeleiding 

af. Dit was voorheen niet gelimiteerd. In de praktijk werd deze vorm van begeleiding nagenoeg 

huiswerkbegeleding en dat is niet de bedoeling. Begeleiding wordt ingezet voor het aanleren van de 

vaardigheden plannen en organiseren van een kind/jongere. Als het maximaal haalbare is bereikt, wordt de 

begeleiding afgesloten. Het voornaamste is dat een kind op de juiste onderwijsplek zit en dat thuis zijn/haar 

ouders het kind begeleiden. Twee uur per week zien wij als voldoende om de kwaliteit van jeugdhulp te 

waarborgen. Maatwerk blijft uiteraard mogelijk als de situatie dat vraagt.

140 3 SP Walters Algemene 

Beschouwingen

8 "We behandelen dagbesteding van jeugd na de reguliere schooltijden als buitenschoolse opvang-plus en 

vervangen we het product deeltijdverblijf deels door dagopvang." Wat houdt dit in? 

Vanaf 1 januari 2021 is het mogelijk dat inwoners in plaats van dagbesteding (na de reguliere schooltijd) een 

indicatie kunnen krijgen voor de BSO+. Ouders betalen hierbij de kinderopvang en krijgen hiervoor ook 

kinderopvangtoeslag. Iedere ouder die werkt moet immers opvang regelen voor zijn/haar kind.Vanuit de 

jeugdwet wordt dan de extra begeleiding gefinancierd omdat deze kinderen niet in staat zijn te functioneren in 

een reguliere BSO.  Ouders die niet werken, maar waarvan het wenselijk is dat kinderen na schooltijd 

opgevangen worden op een dagbesteding, kunnen gebruik maken van de Sociaal Medische Indicatie (SMI). Door 

ouders de kinderopvang zelf te laten bekostigen beogen wij te normaliseren. Voor ieder kind, dat opgevangen 

moet worden, wordt door de ouder de kinderopvang betaald. Wat betreft deeltijdverblijf en dagopvang: we 

gaan minder het product deeltijdverblijf (dagopvang en nachtverblijf) inzetten, alleen nog maar als 

dagbesteding (dagopvang) aantoonbaar onvoldoende is. Bijvoorbeeld bij risico op huiselijk geweld, 

kindermishandeling en dreigende uithuisplaatsing.

141 4 SP Walters Algemene 

Beschouwingen

8 Wat houdt versobering op de WMO-taxi in? Het differentiëren van de eigen bijdrage WMO vervoer naar piek- en daltijden zou mogelijk moeten zijn. Dit 

wordt meegenomen naar de regio, omdat WMO vervoer regionaal georganiseerd is.

142 5 SP Wolthers Algemene 

Beschouwingen

8 Wat is het effect van de gevoerde discussie om de Hilversumpas, en het advies van de commissie deze niet uit 

te voeren,  op de begroting?

In de begroting is rekening gehouden met de kosten voor de Hilversumpas light (€50.000 structureel) en de 

kosten voor het implementeren van de e-diensten (€75.000 eenmalig in 2021). Het college neemt het advies 

van de commissie mee in de besluitvorming. Er is nog geen besluit genomen, en de bedragen in de begroting 

zijn daarom nog niet aangepast.

143 6 SP Wolthers Algemene 

Beschouwingen

8 Vanuit de Rijksoverheid wordt voor het onderwijsachterstandenbeleid een hogere bijdrage ontvangen, daarvoor 

moet de gemeente ook aan meer verantwoordelijkheden voldoen.""  Wat zijn de etxra wettelijk taken, en hoe 

drukken die op de begroting? Worden die volledige gedekt uit de bijdrage van het rijk?

De gemeente moet vanaf 1 aug 2020 960 uur Voorschoolse educatie bieden aan doelgroeppeuters tussen de 2,5 

en 4 jaar. Omgerekend in 40 (school)weken per jaar is dit 16 uur per week. In Hilversum boden we al 14 uur per 

week, tewijl de wettelijke eis 10 uur per week was. De uitgaven voor deze extra twee uur per week worden 

gedekt uit de bijdrage van het Rijk. 

144 7 SP Walters Algemene 

Beschouwingen

9 "Als gevolg van onze samenwerkingen binnen de MRA zijn voordelen te behalen door de bijdrage die zij leveren 

in grote projecten." Welke projecten zij dat?

De bestaande fysieke projecten in de spoorzone, zoals het stationsgebied, kleine spoorbomen, Arena Park en 

1221. 

145 8 SP Walters Algemene 

Beschouwingen

11 "Wij hebben besloten om per beleidsveld een indexatie van 2% toe

te passen. Dit bedrag wordt verdeeld naar de beleidsvelden op basis van begrote subsidiebedragen." Dit is 

odnduydielijk - passenw e ene 2% indexatie toe, of goieven w esomige projecten wel, en sommige gene 

indecatie? En in het laatste geval, wat zijn de criteria voor het wel of niet toekennen van indextaie?

Op basis van de begrote subsidiebedragen wordt een verhoging van 2% doorgevoerd. Dit is daarmee voor ieder 

beleidsveld waaruit subsidieverstrekkingen worden gedaan. 

146 9 SP Scheepers Algemene 

Beschouwingen

12 "Voor de uitvoering van de Uitvoeringsnotitie Buurten 3.0 wordt eerder toegekend budget in deze begroting 

verwerkt voor de ontwikkeling van een digitaal platform." Ik kan em herinneren dat de commissie niet postief 

was over de ontwikkeling van ene digitaal platform. Wat zin de effecten als deze ontwikkeling vervalt? Pg 173 

noemt € 50.000 aan structure kosten, vallen die dan terug naar de buurtbudgetten?

In de raadscommissievergadering d.d. 24 sept 2020 is het plan voor de ontwikkeling van het digitaal platform 

besproken. Tijdens deze vergadering, is uitgesproken dat het belangrijk is om inwoners te voorzien van actuele, 

digitale informatie en laagdrempelige contactmogelijkheden. Hiertoe wordt een digitaal platform ontwikkeld en 

wordt op dit moment onderzocht of er mogelijkheden zijn dit in samenwerking met een bewonersinitiatief te 

doen. Deze activiteit vervalt dus  niet, en daarbij is er geen sprake van structurele kosten die terugvallen naar de 

buurtbudgetten.



147 10 SP Walters Algemene 

Beschouwingen

14 Wat houdt een 'betere screening en selectie'' en 'versobering'  van de voorziening Jeugn en Gezin in (pg 8: 'we 

zetten kritischer het PGB-jeugd in')? Hoeveel gezinnen krijgen hierdoor geen of minder ondersteuning?

Dit is abuis: het gaat niet om de versobering of bezuiniging van Jeugd en Gezin, dit is immers het voorveld. We 

willen juist kritischer kijken naar  geindiceerde zorg, is dat altijd nodig of kan men ook terecht in het voorveld. 

We gaan oa kritischer kijken naar de inzet van PGB aan ouders die zelf bovengebruikelijke zorg leveren aan hun 

kind. Dit in het kader van eigen kracht. We gaan er vanuit dat we hierdoor gemiddeld 8 PGB’s minder/ of een 

lager PGB inzetten per jaar 

148 11 SP Algemeen Algemene 

Beschouwingen

14 Hoeveel gezinnen krijgen hierdoor geen of minder ondersteuning? niet duidelijke vraag, als het over PGB's gaat zie 147.

149 12 SP Wolthers Algemene 

Beschouwingen

14 "We brengen de inkomensgrens voor de minimaregelingen weer terug van de eerder gehanteerde 130% van 

het wettelijk sociaal minimum tot 120% van dat minimum."  Hoeveel mensen/gezinnen krijgen hierdoor geen 

ondersteuning meer uit de minimaregelingen ?

We zijn in onze berekeningen uitgegaan van de laatst bekende cijfers uit de Evaluatie minimabeleid 2018. Toen 

zaten er 5.700 huishoudens in de inkomensgroep 120%-130%. 

150 13 SP Wolthers Algemene 

Beschouwingen

14 Wat is het effect van de versoberingen in het Sociaal Domein op de schuldpositie van inwoners, en de druk op 

de schuldsanering?

Wat de versoberingen over de totale breedte van het sociaal domein precies voor effect gaan hebben is op dit 

moment nog niet duidelijk. 

151 14 SP Walters Algemene 

Beschouwingen

14 Wat is het effect van versoberingen in Minimaregelingen, Jeugdzorg en WMO op de fysieke en mentale 

gezondheid van mensen die minder of geen ondersteuning krijgen? Hoe gaat dit drukken op niet-preventieve 

zorg?

Dit is geen technische vraag en zal daarom hier niet beantwoord worden.

152 15 SP Heller Algemene 

Beschouwingen

16 We waarborgen voldoende woningen met middenhuur (huurprijzen tussen de €737,14 tot €1.100 per maand)""  

Wat wordt verstaan onder 'voldoende'?

Zie antwoord op vraag 125

153 16 SP Scheepers Mooie Stad 18 Er zijn 47 panden op de lijst van niet-strategische (te verkopen) panden geplaatst. Welke zijn dat? De betreffende lijst van 47 te verkopen panden is geheim. Deze heeft in het kader van het Raadsvoorstel 

Meerjarige onderhoudsplanning 2020-2034 (648338), behandeld in de raadsvergadering van 7 oktober 2020, in 

het geheime kastje voor de raadsleden gelegen. De geheimhouding is in het raadsvoorstel bekrachtigd

154 17 SP Algemeen Mooie Stad 24 Het is onduidielijk hoe  de 'referentiewaarde' voor de indicatoren wordt gekozen. De referentiewaarde voor het 

'aantal sociale huurowningen' is uit 2015, het 'aantal per jaar opgeleverde sociale huurwoningen' en 'aantal per 

jaar opgeleverde (koop)woningen in het middensegment' uit 2017. Wat waren de waarden in 2019, en waarom 

worden die niet als referentiewaarde gebruikt?

Bij actualisatie van de cijfers is de woonmonitor als bron aangehouden en daar was geen actuelere versie 

beschikbaar. Uit onze interne bronnen kunnen wij de volgende referentiewaarden geven. De meest recente 

waarde voor het totaalaantal sociale huurwoningen is 11.367 (2019) In 2019 zijn er 228 sociale huurwoningen 

opgeleverd. Het aantal koopwoning in het middensegment was in 2019: 0. Ook daarvoor is de bron de BAG, niet 

de woonmonitor. Het aantal opgeleverde en in plannen gevatte woningen voor 1- en 2persoonshuishoudens 

sinds 2018 (en t/m eerste helft 2020) is 708 (bron= teller van heller).

155 18 SP Heller Lokale Heffingen 80 Wat is het gevolg van de invoering van een eigenarenheffing i.p.v. een gebruikersheffing Riool op enerzijds 

wegvallen van de riool heffing en anderzijds doorberekende kosten voor huurders?

De vraag bestaat uit 2 delen. Op pagina 82 van de Programmabegroting 2021 is weergegeven wat de effecten 

van de invoering van een eigenarenheffing voor huurders voor de komende jaren is. Met betrekking tot de 

doorberekende kosten gaan we uit dat de vraagsteller de doorberekende kosten door de woningcorporaties 

(woco's) bedoelt. Met betrekking tot sociale huurwoninen, wettelijk mag een corporatie de kosten 

doorbereken, maar dan alleen bij nieuwe huurders, niet bij bestaande. De huurprijzen voor nieuwe huurders 

moeten wel blijven voldoen aan de maximale huurbedragen die horen bij passend toewijzen. Het College hecht 

er belang aan om de woco's goed te informeren. Daarom is de invoering van het eigenarendeel met 1 jaar 

uitgesteld.

156 19 SP Broertjes Toelichting op de 

wijzigingen

173 Er wordt gesproken over 'aanpassingen van de openingstijden van het Sociaal Plein en Stadskanrtoor'.  Op pg 11 

wordt genoemd het sluiten van het callcenter op vrijdagmiddag en de avondopenstelling van het Sociaal Plein. 

Zijn dit de enige voorgenomen aanpassingen?

Dat klopt tot op heden zijn dit de enige voorgenomen aapassingen.

157 10 SP Walters Weerstandsvermo

gen en 

risicobeheersing

100 De verloop van de kengetallen tonen een zorgelijke trend. De totale kosten voor o.a. het stationsgebied, het 

huisvestingsplan en de volledige gevolgen van de coronacrisis zijn hierin nog niet meegenomen. Wat is de 

ontwikkelingen van de kengetallen als deze kosten (naar schatting, voor zover mogelijk) wel worden 

meegenomen?

Op het moment van het opstellen van de begroting zijn deze effecten nog te ongewis om volledig op te nemen. 

Een doorkijk van een grotere omvang van investeringen zal zeer waarschijnlijk een verslechtering van de huidige 

kenbgetallen tot gevolg hebben. 

158 21 SP Broertjes Toelichting op de 

wijzigingen

173 Hoe is het effect gemeten van het aanpassen van de openingstijden? Is dit gemeten tijdens coronatijd? Wat zijn 

de gevolgen voor de dienstverlening en bereikbaarheid van onze diensten? En wordt het daarmee niet drukker 

op andere uren?

Doordat we op afspraak werken is er inzicht de klantstromen. Tijdens de 6 jaar avondopenstelling op de 

Wilhelminastraat  zijn er wekelijks maximaal 3 inwoners geweest die gebruik hebben gemaakt van de vrije 

inloop mogelijkheid. 

159 22 SP Wolthers Toelichting op de 

wijzigingen

173 "Als onderdeel van de zoekrichtingen in de kadernota binnen organisatie & dienstverlening is uitgezocht of het 

haalbaar is om een besparing te realiseren op het aantal auto's van de gemeente. Dit blijkt in combinatie met de 

doelstellingen een duurzame gemeente te realiseren niet haalbaar." Wat wordt hier bedoeld? Waarom is 

minder auto's strijdig met een duurzame gemeente?

Minder auto's is niet strijdig met een duurzame gemeente. Het huidige gebruik van de deelauto's (voor Corona) 

is na analyse in Hilversum gemiddeld 80% en daarmee hoger dan bij andere gelijksoortige deelautocontracten. 

In 2021 wordt met Corona in het achterhoofd bekeken of het aantal auto's gereduceerd kan worden. Daarbij 

loopt in 2021 1/3 van de vloot af en is de vraag of deze indien noodzakelijk omgezet dient te worden naar 

elektrisch wat in contractprijs hoger is dan een benzine contract en dus meer budget vraagt. Er wordt ook 

ingezet op een verhoogd gebruik van elektriche fietsen. 

160 1 VVD Walters 8 WMO wordt 550k bespaard door consistenter te indiceren en te versoberen. Welke diensten worden niet meer 

geleverd in 2021? En welke diensten werden voorheen dan buiten de beleidsregels geïndiceerd?

We blijven hetzelfde pakket aan diensten in 2021 leveren. In het verleden waren er geen beleidsregels en werd 

er door de consulenten verschillend geïndiceerd. Het pakket aan voorzieningen is niet gewijzigd. De 

beleidsregels zijn in juni 2020 in werking getreden. Deze geven kaders aan de Wmo consulenten om te indiceren 

‘wat nodig is’.  Ze dragen bovendien bij aan een meer uniforme aanpak van zaken binnen team Wmo.

161 2 VVD Wolthers 8 Voor Hilversumpas wordt 125k ingeboekt. Dit is voor digitalisering én light scenario? Dit komt niet overeen met 

het bedrag op p177 waar 75k staat opgenomen. Wat verklaart dit verschil?

Zie antwoord op vraag 18



162 3 VVD Walters 15 hier worden drie speerpunten van het welzijnsbeleid genoemd: eenzaamheid, sociale inclusie voor inwoners 

met handicap, suïcide preventie. Hoe zijn deze speerpunten bepaalt, zijn dit de drie grootste problemen van 

Hilversummers en is dat in alle wijken hetzelfde?

Dit zijn 3 speerpunten die de raad heeft ingezet door moties hierover aan te nemen en hiermee het college 

opdracht gegeven.

163 4 VVD Kuipers 15 in 2021 wordt cultuurbeleid herijkt. Welk deel van de totale cultuurbegroting gaat naar de 5 grootste 

instellingen (genoemd op p28), waarbij er een grote overeenkomst is met de instellingen die in de Hilversum 

monitor worden genoemd door Hilversummers?

In 2021 wordt cultuurbeleid herijkt voor de periode 2022-2025. Daarin zal ook een afweging gemaakt worden 

over de basisinfrastructuur en de hoogte van de subsidies aan culturele instellingen, groot en klein. Deze zal 

voor het eerst in de kadernota voor de begroting 2022 zichtbaar worden.Van de vijf genoemde genoemde 

instellingen ontvangen er vier cultuursubsidie van de gemeente, het MCO/Stichting Omroep Muziek wordt 

immers gesubsidieerd door het Rijk (vanuit Mediabegroting). De vier overige instellingen – De Vorstin, 

Bibliotheek, Museum Hilversum en Filmtheater Hilversum - ontvangen in 2021 in totaal ca. 75% van de 

cultuursubsidies t.b.v. de culturele basisinfrastructuur.

164 5 VVD Voorink 27 bij de indicator halen beweegnorm volwassenen staat 2016 cijfers genoemd: waarom zijn er geen recentere 

cijfers? Hoe doen we het t.o.v. benchmarkgemeenten? Wat is het plan om de performance te verbeteren?

Zie antwoord vraag 2

165 6 VVD Voorink 41 bij indicator overgewicht 4-15 jarigen hebben we ook een 2016 cijfer: waarom zijn er geen recentere cijfers? 

Hoe doen we het t.o.v. benchmarkgemeenten? Wat is het plan om de performance te verbeteren?

Zie antwoord vraag 2

166 7 VVD Voorink 42 bij indicator halen beweegnorm jeugd hebben we 2019 cijfers, hoe doen we het t.o.v. benchmarkgemeenten? 

Wat is het plan om de performance te verbeteren?

Dit is geen technische vraag en zal daarom hier niet beantwoord worden.

167 8 VVD Kuipers 44 op elke 1000 inwoners zijn 833 banen in Hilversum. Om te begrijpen of dit goed of niet goed is, hoeveel mensen 

die kunnen werken, werken op dit moment niet in Hilversum? 

Die gegevens zijn niet beschikbaar. 

168 9 VVD Kuipers 28+55 bij Arenapark staat als profiel work, play, sport. Dit moet toch werken, leren, sporten zijn? Het profiel voor het Arenapark in het masterplan is inderdaad werken, leren, sporten. 


169 10 VVD Kuipers 55 wanneer komt de jaarlijkse Monitor Economie beschikbaar? De Monitor Economie wordt opgesteld in samenwerking met Hilversum Marketing en 

ondernemersorganisaties. De monitor komt naar verwachting 1e kwartaal 2021 beschikbaar. 

170 11 VVD Wolthers 58 ik mis de tegenprestatie in het kader van de participatiewet. Wat gaan we daar komend jaar op doen? Uitkeringsgerechtigden die in een traject zitten richting werk krijgen geen aanvullende tegenprestatie opgelegd. 

Uitkeringsgerechtigden die niet direct bemiddelbaar zijn naar werk, krijgen van ons een passend aanbod voor 

maatschappelijke activiteiten. Pas als daar geen gehoor aan wordt gegeven (zonder goede reden), wordt 

beoordeeld of een tegenprestatie formeel opgelegd wordt.

171 12 VVD Wolthers 57+59 wat is het verschil tussen de 294 op p57 (aantal personen met een bijstandsuitkering dat uitstroomt naar werk) 

en de 357 op pagina 59 (aantal personen dat wordt begeleid vanuit uitkering naar werk)? 

De eerste indicator betreft het aantal uitkeringsgerechtigden dat uitstroomt wegens werk. Voor 2021 is de 

streefwaarde 267 (dit is de coalitie-ambitie van 25% meer uitstroom wegens werk). De tweede indicator betreft 

het aantal uitkeringsgerechtigden dat een arbeidsontwikkelingstraject volgt. Sommige uitkeringsgerechtigden 

stromen uit wegens werk zonder een ontwikkeltraject te hebben gevolgd en vice versa.

172 13 VVD Wolthers 59 saldo van de in/uitstroom in uitkeringen is -85. Wat is de in/uitstroom per uitkeringsoort?  Dit betreft uitkeringen voor levensonderhoud op grond van de Participatiewet.  Uitkeringen voor 

levensonderhoud op grond van de IOAW, IOAZ en Bbz zijn hier onderdeel van (conform definitie CBS) en zijn dus 

geen aparte uitkeringssoort. 

173 14 VVD Wolthers 59 per 10.000 inwoners, hebben 369,5 mensen een bijstandsuitkering in 2019, in 2018 was dat 376 (bron: begroting 

2020). Dit afname (6,5*9,1) = 59. Hoe verhoudt zich dat tot de -85?

In 2018 bedroeg het aantal inwoners met een uitkering (per 10.000): 379 (bron: CBS en realisatie jaarrekening 

2018).  In 2019 was dit 369,5.  Het verschil is dus 9,5 per 10.000 inwoners of 85,5 per 90.000 inwoners (aantal 

inwoners in 2019 bedroeg 90.261). Dit komt overeen met het saldo in- en uitstroom van 85 dat in de 

jaarrekening 2019 stond. U wordt via het dashboard sociaal domein geinformeerd over de meest actuele cijfers. 

174 15 VVD Scheepers 9 "Op dit moment bedraagt het achterstallig onderhoud op wegen 17 %. Dit is 10% boven het door de 

gemeenteraad vastgestelde niveau van 7%. Het oplopen van het achterstallig onderhoud wegen is het gevolg 

van de diverse bezuinigingen sinds 2010 en bestaat dus al tien jaar. Met deze wijziging is het in de begroting 

opgenomen budget in lijn met een onderhoudsniveau van 17%. Een achterstallig onderhoud van 17% is landelijk 

gezien een aanvaardbaar niveau." (p 9) TECHNISCHE VRAAG: Klopt het dat we deze achterstand dus aan het 

inlopen waren, maar door 250k te schrappen we het op 17% kunnen houden? Of gaat dit toch oplopen na 

verloop van tijd? En zo ja, wordt het dan uiteindelijk niet duurder om het alsnog te doen?

Zie antwoord op vraag 117

175 16 VVD Voorink 9 "Door meer welstandsvrij te laten bouwen is een besparing te behalen op uitvoeringskosten." TECHNISCHE 

VRAAG: Is hier een uitwerking van? welke regels gaan we versoepelen? Als dat er nog niet is, dan snap ik niet 

waar die 150k structureel dan vandaan komt.

Dit is een inschattig. Er wordt nu onderzoek gedaan naar de mogelijkheden van welstandsvrij binnen Hilversum, 

de resultaten worden voorgelegd aan het college en de raad. In ieder geval maken de huidige meerkosten van 

CWM (90K) onderdeel uit van deze inschatting.

176 17 VVD Broertjes 11 Organisatie en dienstverlening: TECHNISCHE VRAAG: het sluiten van het callcenter op vrijdagmiddag en de 

avondopenstelling van het sociaal plein levert maar 50K op? Eén FTE? Dat lijkt erg weinig? Graag toelichting.

Het totaal van de besparing is € 160.000 op jaarbasis; sluiten callcenter op vrijdagmiddag € 110.000 en 

afschaffen avondopenstelling sociaal Plein € 50.000. Zie tabel op pagina 11.

177 18 VVD Wolthers 32 Activiteiten 1.3.1 verkeer en vervoer: "Aanpakken van verkeersonveilige situaties. Als gevolg van de afronding 

van de Top 10 wordt gestart met een nieuwe reeks." TECHNISCHE VRAAG: puur uit interesse, wat is de nieuwe 

top-10?

Wij zijn op dit moment in afwachting van de afronding van het subsidietraject. Hiervoor is ook een lijst met 

locaties voor opgesteld. Waneer afronding gereed is ontvangt voor het einde van het jaar hierover een 

collegebrief

178 19 VVD Scheepers 32 Activiteiten 1.3.1 verkeer en vervoer: "Inspecteren, beheren en onderhouden van de civieltechnische 

kunstwerken (bruggen en tunnels)." TECHNISCHE VRAAG: is er een specifieke reden dat loopings hier buiten 

beschouwing worden gelaten? Is dit een slinkse manier van het college om loopings uit te sluiten als mogelijke 

oplossingsrichting in de mobiliteitsvisie?

Loopings worden gefinancierd uit de rijksregeling "stuntvliegen" en worden hier daarom niet genoemd. Het 

college heeft aangegeven bij het uitwerken van de mobiliteitsvisie geen taboes te schuwen en dus zullen 

loopings niet op voorhand worden uitgesloten.



179 20 VVD Wolthers 38 Bereikbare stad: TECHNISCHE VRAAG: waarom zijn de lasten van "2.2 Parkeren" bijna een miljoen gestegen ten 

opzichte van de begroting 2020?

De grote brokken zijn: De noodzakelijke toevoegingen voor het onderhoud in de parkeergarages zijn op basis 

van het meerjarig onderhoudsprogramma geactualiseerd. De exploitatie van de fietsenstalling onder de action 

aan de zeedijk is in 2021 onder dit taakveld geraamd. Stijging van de kapitaallasten investeringen en toename 

van  de post beleidsadvisering.

180 21 VVD Heller 34 Duurzame stad; indicator 033 TECHNISCHE VRAAG: hier staat dat we in 2019 per inwoner 162 kg restafval 

hadden. Volgens het CBS was dat 142,9 kg. Het lijkt dus beter te gaan dan hier wordt gesuggereerd. Wat is hier 

mis gegaan? 

Het verschil in kilo’s restafval komt doordat het CBS een andere rekenwijze hanteert dan de landelijke 

afvalbenchmark, die de GAD hanteert. De cijfers van het CBS vallen lager uit, onder meer omdat hier het grof 

huishoudelijk restafval niet in is meegenomen.

181 22 VVD Walters Programma 5 Financien en grondexploitaties: "0.64 Belastingen overig" lasten 1.018, baten 1.201. TECHNISCHE 

VRAAG: Wat zit er precies in deze belastingen? En waarom is de verhouding baten/lasten zo enorm scheef?

Taakveld 0.64 Belastingen overig bevat aan de lastenkant, kosten die betrekking hebben op het faciliteren van 

het heffen en innen. Dit zijn hoofdzakelijk personeelskosten en materiele kosten (hardware, softeware, 

kantoormiddelen). Aan de batenkant heeft het hoofdzakelijk betrekking op hondenbelasting, precario en 

verhaal dwangvorderingen. Beide grootheden kunnen niet op elkaar worden gedeeld. Immers, de kosten 

hebben betrekking op het faciliteren van het gehele heffen en innen; niet alleen 'sec' de batenkant van 

belastingen overig.

183 1 PvdA Walters algemene 

beachouwingen

6 welke autonome ontwikkelingen tellen op tot deze brdragen (tabel) en hoe zijn deze financieel onderverdeeld Zie hiervoor hoofdstuk 4.2 Toelichting op de wijzigingen vanaf pagina 171

184 2 PvdA Walters algemene 

beachouwingen

7 financiële techniek. Een van de zoekrichtingen uit de kadernota was het activeren van kosten irt projecten. Is dit 

in deze begroting gedaan? zo ja wat zijn de financiele effecten en zo nee, waarom niet

Zie toelichting pagina 9 "In de kadernota noemden wij de herziening van het financieel beleid. Wij zijn 

voornemens dit op te pakken in het kader van de evaluatie van de financiële verordening en de raad daartoe 

voorstellen te doen. De stelposten voor 2021 en volgende jaren zoals in de kadernota 2020 opgenomen 

handhaven we. Als de raad instemt met deze herziening, kan dat met terugwerkende kracht per 1 januari 2021 

worden uitgevoerd. Stemt de raad er niet mee in, dan leidt dat tot aanpassing van de begroting 2021 en worden 

de financiële effecten voor de jaren daarna meegenomen in de kadernota 2021."

185 3 PvdA Walters algemene 

beachouwingen

7 versoberen van de toegang tot de jeugden jeugdvoorzieningen is een beleidswijziging. Op welk raadsbesluit is 

dit gebaseerd? Welk kader voor toegang geldt nu? Hoe verhouden deze bedragen zich tot de bedragen die in de 

beleidsnota's 2019 zijn vastgesteld?

Het is geen beleidswijziging, we kijken kritischer naar de toegang tot geïndiceerde zorg en maken meer gebruik 

van het preventieve voorveld, dat is in lijn met de Agenda Jeugd en ook de insteek van de Jeugdwet. Voor 

toegang tot de geïndiceerde voorzieningen jeugd nemen wij als kader de Jeugdwet. Onduidelijk is in de vraag is 

welke bedragen in welke beleidsnota’s de vraagsteller bedoelt. De bedragen voor versoberingen op de toegang 

jeugd en jeugdvoorzieningen op pagina 7 van de Programmabegroting 2021 zijn verwerkt in de beschikbare 

budgetten voor de maatwerkvoorzieningen Jeugdzorg inclusief toegerekende organisatiekosten op de 

taakvelden 6.72 Maatwerkvoorziening 18- (€ 17.419.000) en 6.82 Geëscaleerde zorg 18- (€ 3.247.000) op pagina 

49 onder het thema “ondersteunende stad” van de Programmabegroting 2021.

186 4 PvdA Wolthers algemene 

beachouwingen

7 graag uitsplitsing verminderen kosten minimaregelingen en Hilversum pas Minimaregelingen zoals opgenomen in kadernota, verlagen uitstroompremie € 100.000 structureel, 

Hilversumpas € 190.000 in 2021 en structureel € 150.000.

187 5 PvdA Walters 7 In de tekst onder de tabel "Algemene uitkering en financiele techniek" staat dat de post Onvoorzien verlaagd is 

naar 100.000 Euro, terwijl in de tabel 50.000 euro staat. Wat is correct?

De post onvoorzien is verlaagd naar € 100.000. Deze was € 150.000, dit is dus een voordeel van € 50.000. 

188 6 PvdA Walters algemene 

beachouwingen

8 jeugdzorg of buitenschoolse opvang zijn verschillende zaken. Welke wettelijke grondslag is er voor het 

behandelen van buitenschoolse opvang voor jeugdigen met een zorgvraag?

Het is geen beleidswijziging, we kijken kritischer naar de toegang tot geïndiceerde zorg en maken gebruik van 

het preventieve voorveld, dat is in lijn met de Agenda Jeugd en ook de insteek van de Jeugdwet. Voor toegang 

tot de geïndiceerde voorzieningen jeugd nemen wij als kader de Jeugdwet. Onduidelijk is in de vraag is welke 

bedragen in welke beleidsnota’s de vraagsteller bedoelt. De bedragen voor versoberingen op de toegang jeugd 

en jeugdvoorzieningen op pagina 7 van de Programmabegroting 2021 zijn verwerkt in de beschikbare budgetten 

voor de maatwerkvoorzieningen Jeugdzorg inclusief toegerekende organisatiekosten op de taakvelden 6.72 

Maatwerkvoorziening 18- (€ 17.419.000) en 6.82 Geëscaleerde zorg 18- (€ 3.247.000) op pagina 49 onder het 

thema “ondersteunende stad” van de Programmabegroting 2021.

189 7 PvdA Wolthers algemene 

beachouwingen

8 door het niet bekostigen van een Hilversumpas maar ene light versie te doen, met minder kosten en dit te 

verlagen in de budgetten kort u minima dubbel. Klopt dat?

In de begroting is rekening gehouden met de kosten voor een light variant van de Hilversumpas. Daarnaast is 

geld gereserveerd voor het implementeren van e-diensten voor de minimaregelingen. Het overige budget dat 

begroot was voor de Hilversumpas vloeit terug naar de algemene middelen. Het budget voor de Hilversumpas 

staat los van het budget voor de minimaregelingen. De minima worden niet dubbel gekort.

190 8 PvdA Walters algemene 

beachouwingen

8 kostenontwikkeling jeugdzorg en Wmo zijn voorturend een verrassing ondanks alle beleidsplannen met daarin 

opgenomen inverdieneffecten en minder uitgaven door scherper indiceren. Tot nu toe heeft dat weinig effect 

kunnen sorteren. Waarom denkt u dat dit met deze begroting wel gaat lukken? wat zijn de financiele detail 

gegevens waarop u zich baseerd?

Het is lastig gebleken de kostenontwikkeling van jeugdzorg en Wmo te prognotiseren. De oorzaak hiervan zijn 

de vele variabelen en de beperkte invloed die we hierop kunnen uitoefenen (zie ook collegebrief Collegebrief 

inzake toelichting financiële afwijking 2020 Wet maatschappelijke ondersteuning (Wmo) en Jeugd). De 

begroting 2021 is gebaseerd op de vraag naar de zorg 2020 (tot nu toe) met een verwachting van de groei. We 

werken aan diverse oplossingen om de beheersbaarheid van de kosten te vegroten. Hierover heeft u o.a. RIB 

2020-52 ontvangen.    

191 9 PvdA Walters 8 We trekken alles uit de kast, onder meer door kritisch onderzoek te laten doen door KPMG over beleid en 

uitvoering van de jeugdzorg en WMO.          Wanneer komt de uitslag van dit onderzoek?

Bij de ontvangst van deze antwoorden zal het KPMG-rapport reeds met u gedeeld zijn.



192 10 PvdA Heller algemene 

beachouwingen

9 welke duurzaamheidsmaatregelen kunnen door de bezuiniging van 100.000 niet worden uitgevoerd? Het programma energietransitie wordt door de bezuiniging in 2021 en 2022 met 13% en voor 2023 en verder 

met 16 % verlaagd. Het verder invullen van de ambities op dit programma betekent bijstellen of ambities niet 

uitvoeren. Het effect van deze bezuiniging wordt uitgewerkt in het Programma duurzaamheid 2021-2025 en het 

jaarplan 2021 wat in het eerste kwartaal van 2021 aan uw raad verstuurd zal worden.

193 11 PvdA Walters algemene 

beachouwingen

9 herziening financieel beleid . Waarbestaat dit uit? Welke onderdelen? Waarom biedt u een begroting aan die 

gebaseerd is op financieel beleid wat de raad nog moet vaststellen? Was het niet zuiverder geweest eerst af te 

wachten welk besluit de raad gaat nemen? en hoe groot zal die aanpassing zijn die voort kan vloeien uit het niet 

vaststellen van het beoogde financiele beleid?

In de huidige begroting is de vastgestelde zoekrichting m.b.t. financieel beleid verder uitgewerkt. Deze zal in de 

loop van dit jaar en begin volgend jaar verder worden geduid en de benodigde aanpassing in een zorgvuldig 

traject met de raad worden afgestemd. Voor alsnog is het realistisch om de zoekrichting te laten bestaan. 

194 12 pvda Scheepers 9 Hoe groot is de post wegenonderhoud? Wegenonderhoud in totaal €7.168.000,- (zonder investeringen)

195 13 pvda Walters 9 In de kadernota noemden wij de herziening van het financieel beleid. Wij zijn voornemens dit op te pakken in 

het kader van de evaluatie van de financiële verordening en de raad daartoe voorstellen te doen. De stelposten 

voor 2021 en volgende jaren zoals in de kadernota 2020 opgenomen handhaven we.                       Deze stelpost 

loopt op van 0,75 Meuro tot 2 Meuro. Aan wat voor voorstellen denkt het college? 

Zie antwoord op vraag 184

196 14 PvdA Scheepers 9 In de tabel geeft u aan 250 Keuro te besparen op wegenonderhoud. Daarmee holt u het wegen onderhoud, dat 

al 17% achterstallig is, verder uit.            Wanneer komt hiervan de bodem in zicht?

Zie antwoord op vraag 117

197 15 PvdA Voorink algemene 

beachouwingen

9 door eht vervallen van eht sleutelgebiedproject is de extra investerin gin de personele formatie van 1,2 miljoen 

niet meer nodig, in ieder geval niet in 2021. is hier rekening meegehouden?

De claim met betrekking tot de versterking van de kennis en  kunde is noodzakelijk voor de reeds lopende 

stedelijke ontwikkelingsprojecten. Zie ook eerdeer antwoord.

198 16 pvda Heller 10 Convenant Zonnestraal: wat is dat? Zie antwoord op vraag 29

199 17 PvdA Walters algemene 

beachouwingen

11 indexatie van 2% dekt niet de autonome kostenstijging van de gesubsidieerde organisaties. Bent u dat met ons 

eens? Waarom praat u over extra budget en wat  is er precies extra? Indexatie is oi niet extra

Dit is geen technische vraag en zal daarom hier niet beantwoord worden.

200 18 pvda Wolthers 11 Er is besloten om de facilitaire diensten voor de ambtelijke organisatie te versoberen.                                                                                                              

                                                            Wat is er precies versoberd?

Deze 45K bestaat uit een versobering op de volgende posten: kantoorartikelen 10K, budget arbo kosten 10K, 

multifuncionele printers 25K.  

201 19 PvdA Broertjes 11 Onderzocht is of we de dienstverlening van de gemeente goedkoper kunnen maken zonder wezenlijk in te 

leveren op het niveau van de dienstverlening. Dit onderzoek heeft opgeleverd dat het callcenter vrijdagmiddag 

gesloten kan worden en dat de avondopenstelling van het sociaal plein kan worden afgeschaft.                                                                                                                             

                                                                                            Kunt u dit onderzoek met ons delen zodat wij uw beslissing 

kunnen beoordelen?

Op basis van bezoekersaantallen en de geregistreerde klantvraag heeft dit onderzoek plaatsgevonden, er is 

geen rapport opgsteld.

202 20 PvdA Walters algemene 

beachouwingen

12 u geeft een toelichting op de kostenontwikkeling sociaal domein en de veerwachte stijging van de budgetten 

van het rijk. Door het opnemen van een stelpost bljft er een negatief bedrag over waarvoor u een taakstelling 

wilt gaan opnemen. Oi is hiervoor een raadsbesluit nodig. bent u dat met ons eens? immers de raad kan ook 

besluiten tot aanvulling van de benodigde bedragen en elders te bezuinigen indien noodzakelijk. het baseren 

van een taakstelling op nog te verwachten onderzoeksresultaten is oi voorbarig gelet op het ontbreken van 

besluitvormin in de raad over de betekenis van dergelijk onderzoek. Vindt u met ons dat hier een besluit van de 

gemeenteraad voor nodig is? welk regionaal actieprogramma bedoelt u hier?

De raad stelt de hele begroting vast, en neemt daarmee een besluit

over de taakstelling. We zullen u informeren over de onderzoeksresultaten en de acties van de VNG om 

structureel meer

middelen voor Wmo en Jeugd te ontvangen. Het gaat om het Regionale actieprogramma "naar een gezond 

financieel domein". De

bestuursopdracht voor dit programma wordt binnenkort vastgesteld en deze zullen we u sturen.

203 21 PvdA Walters algemene 

beachouwingen

13 de gevolgen van de coronacrisis. Via motie heeft de raad uitgesproken voorzien te willen worden in scenario's 

over de financiele gevolgen van de coronacrisis voorafgaand aan de behandeling van de begroting om met u te 

kunnen beoordelen wat verstandig financieel beleid is in de komende jaren gelet op de gevolgen van dezec-

crisis. Deze scenario's hebben ons niet bereikt. Waarom niet? wanneer zijn deze wel beschikbaar?

Zie hiervoor collegebrief Coronabrief – oktober 2020 (uitvoering moties 20-33 en 20-24)

204 22 PvdA Wolthers algemene 

beachouwingen

14 daar waar mogelijk …. (om)scholingstrajecten. De vraag is wat u precies bedoeld met daar waar mogelijk gelet 

op het gegeven dat di t in vele andere gemeenten al wordt uitggevoerd?

Lokaal en regionaal zijn we nieuwe trajecten aan het ontwikkelen die gericht zijn op de mogelijkheden van de 

inwoner én aansluiten op de arbeidsmarkt en dan met name op de groeisectoren. Niet elke groeisector (zoals 

bijvoorbeeld IT) is even geschikt voor omscholingstrajecten voor bijstandsgerechtigden. Naast deze trajecten 

wordt er ook gekeken naar individuele trajecten. Voor al deze trajecten geldt 'daar waar mogelijk'. Enerzijds is 

dat een financiële afweging: heeft Hilversum de budgetten om dit in te kopen. Anderzijds is de afweging of deze 

trajecten wel het beoogde doel behalen. Denk hierbij aan trajecten op HBO-niveau vanuit de arbeidsmarkt die 

bijvoorbeeld niet aansluiten bij het gemiddelde niveau van de bijstandspopulatie. Tenslotte kijken we ook naar 

de noodzaak van deze trajecten: is het noodzakelijk om uitstroom te realiseren?



205 23 pvda Wolthers 14 De verschillende premies voor de uitstroom (vrijwilligerswerk, eenmalige uitstroompremie en eenmalige 

uitstroompremie voor deeltijdwerk) worden afgeschaft.                                                                                                                          

                 Wat zijn dit voor premies?

Het betreft premies die inwoners ontvangen wanneer zij arbeid in loondienst gaan verrichten, parttime of 

fulltime, waarmee zij (gedeeltelijk) uitstromen uit de bijstand. Deze premies worden niet tot het inkomen 

gerekend. Daarnaast ontvangen inwoners die vrijwilligerswerk verrichten een premie. Dit zijn allen netto 

stimuleringspremies.

206 24 PvdA Wolthers 14 We bekijken hoe de afspraken met de regio, het werkgeversservicepunt en de ontwikkelingen rondom de Tomin 

groep passen in het geheel, gericht op de toeleiding naar werk.                                                                                                        

            Bent u voornemens om deze afspraken concreet te maken in aantallen te behalen banen?

Er ligt een document voor waarin gesproken wordt over de sturing op aantallen. Aangezien dit een regionaal 

stuk in ontwikkeling is, moet de afstemming op aantallen en resultaten nog verder plaatsvinden met alle 

partijen. In algemeenheid kan worden gezegd  dat Hilversum in nieuwe afspraken met regio en partners nog 

meer gaat sturen op aantallen en resultaten.

207 25 PvdA Voorink algemene 

beachouwingen

16 omgevingsvisie en woonvisie zijn onlosmakelijk aan elkaar verbonden. U wilt deze in samenhang opstellen. 

Waarom is dan de besluitvorming over de woonvisie in het eerste kwartaal gepland en die van de 

omgevingsvisie niet?

bestuursopdracht voor dit programma wordt binnenkort vastgesteld en

208 26 PvdA Heller algemene 

beachouwingen

16 de coronacrisis heeft vele gevolgen, oa die van een stijgende werkloosheid. Stijgende werkloosheid heeft over 

het algemeen een daling van inkomsten tot gevolg. Een daling van inkomsten leidt tot een grotere doelgroep 

voor sociale huur. Het aantal sociale huurwoningen blijft echter gelijk. Waarom kiest u hier niet voor ambitie? 

Dit is geen technische vraag en zal daarom hier niet beantwoord worden.

209 27 PvdA Heller algemene 

beachouwingen

16 het aantal siciale huurwoningen blijft op 11.455 steken terwijl er in de bouwplannen wel sociale huur wordt 

gerealiseerd. Waarom leidt deze realisatie niet tot ene stijging van het aantal sh woningen?

De voorraad sociale huurwoningen verandert door nieuwbouw, herstructurering (sloop/nieuwbouw), verkoop 

en onttrekking. Dit betekent dat ook als er nieuwbouwprojecten worden uitgevoerd, dit niet altijd betekent dat 

per saldo ook het aantal of het aandeel sociaal toeneemt. De afgelopen jaren is de voorraad sociale 

huurwoningen in Hilversum, tegen de landelijke trend in, uit een dal gekomen en ligt nu weer op het peil van 

2015, conform de huidige prestatieafspraken.

210 28 PvdA Wolthers algemene 

beachouwingen

17 bij mobiliteit noemt u niet de dreiging van het verliezen van de intercity status van Hilversum. Wilt u deze 

toevoegen? En aangeven wat u denkt te gaan doen om dit te voorkomen?

Dit is geen technische vraag en zal daarom hier niet beantwoord worden. Wij verwijzien hiervoor naar de 

collegebrief inzake Raadsinformatiebrief Regio Gooi- en Vechtstreek over het OV SAAL besluit  van 8 oktober en 

de beantwoording van de vragen door de wethouder in de commissievergadering van woensdag 21 oktober jl.

211 29 PvdA Kuipers algemene 

beachouwingen

18 versterking van de lokale economie kan ook door het invoeren van een brancheringsbeleid. Je beschermt 

daarmee de ondernemers door het voorkomen van onzuivere concurrentie en of witwaszaken of beleggen in 

vastgoed van andere minder malafide overwegingen. Bent u bereid in 2021 het gesprek over de voor- en 

nadelen ten aanzien van branchering met de raad te voeren?

Brancheringsbeleid is complex en biedt geen oplossing voor vraagstukken t.a.v. ondermijning. Branches waarin 

ondermijningsactiviteiten plaatsvinden zijn aan verandering onderhevig. Daarnaast legt brancheringsbeleid ook 

beperkingen op aan ondernemers die wel bonafide zijn. Daarnaast dient het brancheringsbeleid te voldoen aan 

de Europese Dienstenrichtlijn. De maatregel moet (uitspraak Europese Hof van Justitie( het algemeen belang 

dienen en geschikt zijn om het nagestreeds doel te halen. Dat lijkt hier niet het geval te zijn. 

212 30 PvdA Heller algemene 

beachouwingen

19 in relatie tot de energietransitie noemt u zonne-energie. Heeft de provincie al inhoudelijk gereageerd op uw 

zienswijze concept RES en de afwijzing van elke vorm van windenergie voor Hilversum? 

Nee, er komt een gezamenlijke reactie vanuit de RES Noord-Holland, niet namens de provincie alleen. De 

provincie is één van de drie overheden binnen de RES, naast de waterschappen en de gemeenten. Zij stellen in 

de periode oktober-november samen een reactienota RES Noord-Holland Zuid op. Zie ook de website van de 

RES Noord-Holland Zuid, https://energieregionhz.nl/wensen-en-bedenkingen-hoe-gaan-we-er-mee-om. De 

concept-reactienota is naar verwachting in december gereed voor bespreking, waaronder ook het college van 

B&W van Hilversum.  Provinciale Staten van provincie Noord-Holland heeft overigens wel,  net als de 

gemeenteraad van Hilversum, hun eigen wensen en bedenkingen op de Concept RES vastgesteld. De provincie 

heeft dat gedaan op 5 oktober. 

213 31 pvda Heller 19 Daarnaast stellen we ons ten doel om als gemeentelijke organisatie in

2022 klimaatneutraal te zijn.                                                                                               Is dit correct? 2022 is niet ver 

weg.

Ja. Dit is correct. Binnenkort wordt de rapportage CO2 neutrale bedrijfsvoering aan de commissie aangeboden. 

Daarin staat het behaalde resultaat tot nu toe en worden de nog te maken keuzes richting 2022 voorgelegd.

214 32 PvdA Algemeen Wonen en leven 24 hoog voorzieningenniveau. Op basis van welke definitie en vergelijking met andere gemeenten van een 

vergelijkbare omvang komt u tot de conclusie dat het voorzieningeniveau hoog is?

Dit is geen technische vraag en zal daarom hier niet beantwoord worden.

215 33 PvdA Heller Wonen en leven 24 aantal opgeleverde sociale huurwoningen. Waarom stijgt het totaal aantal niet gelet op de productie en de 

afspraken bij elk project 1/3 sh te realiseren?

zie antwoord op vraag 27

216 34 pvda Heller Wonen en leven 24 Aantallen woningen: onvergelijkbare waarden. Dit is geen vraag.

217 35 pvda Heller Wonen en leven 24 Dit geldt voor de hele tabel, plus: hoe concreet is ‘in plannen gevat’ bij (koop)woningen 1/2 pers. Graag uitleg bij 

deze tabel

In plannen gevat betekent in bestemmingsplan vastgesteld.

218 36 PvdA Scheepers Wonen en leven 24 Waardering onderhoud openbare ruimte: geldt dit cijfer voor alle wijken?  Dit betreft het gemiddelde voor de gehele gemeente, gemeten in de Hilversum Monitor



219 37 PvdA Algemeen Wonen en leven 24 waarom zijn er geen recentere cijfers als referentiewaarde opgenomen dan die van 2017. of in ieder geval 

opgenomen ter vergelijking?

Zie antwoord op vraag 154

220 38 PvdA Heller Wonen en leven 25 bij de activiteiten missen we de raadsafspraken omtrent de ontwikkeling van sturingsinstrumenten tav de 

woningemarkt, zoals de ontwikeling en invoering vna een doelgroepenverordening en de zelfbewoningsplicht. 

Waaom heeft u deze niet opgenomen?

De sturingsinstrumenten vallen binnen de woonvisie. De doelgroepenverordening wordt in 2020 aan de raad 

aangeboden ter vaststelling en dus niet voor de begroting 2021. De zelfbewoningsplicht is door de raad 

aangenomen, nadat de begroting is opgesteld. 

221 39 PvdA Heller Wonen en leven 25 Is 6,5 streefwaarde de wettelijke opgaaf voor het aantal nieuw te bouwen woningen? Nee, dit is het steefcijfer op basis van de bestaande plannen.

222 40 PvdA Kuipers Wonen en leven 27 Wat betekent streefwaarde bij aantal overtredingen geluidsoverlast? Het aantal geconstateerde overtredingen geluidsoverlast bij evenementen.

223 41 PvdA Voorink Wonen en leven 28 de coronacrisis heeft veel effecten onder andere voor sportverenigingen. Is hier rekening mee gehouden?  Deze 

vraag geldt ook voor de amateurverenigingen. Hebben we zicht op de effecten van deze crisis en waar de noden 

het grootste zijn en hoe we deze verenigingen in de lucht kunnen blijven houden?

Dit is geen technische vraag en zal daarom hier niet beantwoord worden. U ontvangt spoedig antwoord op de 

Schriftelijke vragen art. 41 van het CDA aan het college over de staat van sportverenigingen in coronatijd . 

224 42 PvdA Kuipers Wonen en leven 29 welke 9 instellingen vormen de BIS?en wat bedoeld u met herziening vna de BIS? En waarom is dit noodzakelijk? De negen culturele organisaties in de culturele basisinfrastructuur (BIS) van Hilversum zijn: De Vorstin, 

Filmtheater, Bibliotheek, Museum Hilversum, Globe CKC (Centrum voor Kunst en Cultuur), Dudok Architectuur 

Centrum, Grafisch Atelier, Raadhuisconcerten en Art Hilversum. Bij het herijken van cultuurbeleid wordt de 

beleidsperiode van de afgelopen vijf jaar geëvalueerd. In die periode hebben zich ontwikkelingen voorgedaan, 

zijn nieuwe initiatieven ontstaan en hebben nieuwe organisaties zich gevestigd in Hilversum. Ook groeit de stad 

de komende jaren en zal het voorzieningenniveau – ook op het gebied van cultureel aanbod en 

cultuurdeelname – op peil gehouden dienen te worden voor een aantrekkelijk leef- en vestigingsklimaat. 

Vandaar dat ook de BIS herijkt zal worden. 

225 43 PvdA Kuipers Wonen en leven 30 ondersteunen van de bieb van de toekomst waarbij u de vorm afhankelijk maakt van de ontwikkelingen van het 

MCP op de Kerkbrink. Waarom wordt deze relatie als voorwaarde gezien? De bieb van de toekomst kan toch 

ook worden ontwikkeld zonder de relatie met alleen de Kerkbrink?

Dit is geen voorwaarde. De bibliotheek heeft de ambitie uitgesproken om zich te gaan vestigingen bij de 

Kerkbrink. Deze ambitie wordt ondersteund door de gemeente.

226 44 pvda Wolthers Wonen en leven 31 Hoe zit dat met ‘minder dan voorgaande jaar’ bij ongevallen? Waarom geef streefgetal? Het invullen van een streefgetal kan de indruk wekken dat dat de ambitie van de gemeente is. In dit geval is de 

ambitie altijd zo min mogelijk maar in ieder geval minder als voorgaand jaar. Het streven van de overheid is nul 

verkeersslachtoffers in 2050 (Strategisch Plan Verkeersveiligheid).We leveren samen met maatschappelijke 

partners maximale inspanning om zoveel mogelijk risico’s weg te nemen door het verbeteren van wegen en 

voertuigen én het beïnvloeden van menselijk gedrag. De ontwikkeling in het aantal slachtoffers wordt jaarlijks 

gepubliceerd en dient als indicator van de effectiviteit van beleid.

227 45 PvdA Wolthers Wonen en leven 31 Was bij het opstellen van de begroting al bekend dat de IC naar A’dam CS verdwijnt? Wat zijn de gevolgen voor 

begroting? Bijv. voor inrichting routes OV-knooppunten en voor nachttrein.

Nee dat was niet bekend bij het opstellen van de begroting. De besluitvorming over de bediening van de OV 

SAAL corridor (treincorridor Schiphol-Amsterdam-Almere-Lelystad) door het Rijk heeft plaatsgevonden op 28 

september 2020. Deze keuze heeft gevolgen voor de dienstregeling op de Gooicorridor per dienstregelingsjaar 

2029, namelijk de opheffing van de intercity Deventer/Amersfoort – Hilversum – Amsterdam Centraal v.v.. De 

intercity’s vanuit de richting Amersfoort zullen via Hilversum allemaal naar Amsterdam Zuid rijden (vier maal per 

uur in beide richtingen). Gevolgen voor de begroting zijn onbekend. Alle Hilversumse stations blijven open en 

krijgen of 1) een intercityverbinding met een hogere frequentie richting Amsterdam Zuid/Schiphol Airport (vier 

maal per uur in beide richtingen) en/of snellere sprinterverbindingen met Almere Centrum en Amsterdam 

Centraal. Wij gaan dan ook onverminderd door met de ontwikkeling van deze stations tot volwaardige OV-

knooppunten. De nachttrein van Hilversum is een aanvullende treindienst die door de gemeente Hilversum voor 

het dienstregelingjaar 2021 is ingekocht bij de NS. Het besluit van het Rijk over OV SAAL heeft geen invloed op 

de frequentie, route en bediening van de stations van deze nachttrein.

228 46 PvdA Wolthers Wonen en leven 33 parkeren. Veel ruimte in de binnenstad wordt gebruikt voor bovengronds parkeren. Kunt u aangeven over 

hoeveel vierkante meter dit gaat?

In het centrum zijn ongeveer 200 parkeerplekken  op het maaiveld. Dit is dus 200 * 12,5 m2 = 2500 m2. Als de 

parkeerplaatsen op de markt (langgewenst) erbij gerekend moet worden, dan zijn dat nog 90 extra 

parkeerplaatsen *12,5 m2 dus 1125 m2 (exclusief de wegdelen). In totaal komt dat op (2500+1125) 3625 m2 

maaiveldparkeren in de ‘binnenstad’ exclusief de wegdelen.

229 47 PvdA Heller Wonen en leven 35 u heeft veel ambities op het gebied van duurzaamheid. Kunt u hiervoor een routekaart met tijsplanning 

aangeven? (wanner, wat en door wie)

Dit is geen technische vraag en zal daarom hier niet beantwoord worden.

230 48 PvdA Heller Wonen en leven 36 GNR, wij zijn participant van het GNR, en delen de opvatting dat natuur en recreeatiewaarden vergroot moeten 

worden. Maar toegankelijk speelt ook een belangrijke rol. Wilt u dit opnemen?

De toegankelijkheid van het GNR is opgenomen in de statuten van de stichting. De GNR voorziet hierin en 

spreken het GNR hier ook op aan. Maar om natuur in stand te kunnen te houden is het noodzakelijk om ook 

rustgebieden in te stellen die niet toegankelijk zijn voor mensen. Vaak zijn dit ook kwetsbare natuurgebieden 

die essentieel zijn voor het behouden van de biodiversiteit. Daarom is het belangrijk om niet overal toegang tot 

te hebben zodat ook volgende generaties kunnen genieten van het Goois Natuurreservaat in al haar rijkdom.



231 49 PvdA Scheepers 37 Waarom betaalt H’sum voor een sluis bij Nederhorst d.B.? Kan dat niet minimaal samen met Wijdemeren? De realisatie van het Hilversums Kanaal is een co-productie geweest van het rijk, de provincie en de gemeente 

Hilversum. De financiering was als volgt verdeeld: het rijk 30%, de provincie 40% en de gemeente Hilversum 

30%. Er is afgesproken dat Hilversum na voltooiing het kanaal in eigendom zou aanvaarden met alle lusten en 

lasten en dat de gemeente het beheer en onderhoud op zich zou nemen. De gemeente Hilversum is 100 % 

eigenaar van de schutsluis 't Hemeltje.

232 50 PvdA Walters Wonen en leven 38 kunt u in de tabel de begroting 2020 toevoegen zodat wij de vergelijking ook kunnen maken met het lopende 

jaar?

In het hoofdstuk 4.1 Meerjarig overzicht van baten en lasten op pagina 169 wordt de begroting 2020 

weergegeven. 

233 51 PvdA Voorink Wonen en leven 38 waarop is de daling van de kosten p\RO (8.1) vanaf 2022 gebaseerd? De daling wordt vooral veroorzaakt doordat er vanaf 2023 geen budget meer is opgenomen voor het 

programma Omgevingswet. In 2021 en 2022 is hiervoor nog 380k per jaar opgenomen. Dit hangt samen met de 

ingangsdatum van de wet op 1 januari 2022. Verder is de daling het gevolg van een verlaging van de post 

‘bestemmings- en wijzigingsplannen’

234 52 PvdA Heller Wonen en leven 38 waarop is de stijging in 2022 cult erfgoed gebaseerd? In 2022 is er (weer) budget voor Zonnestraal en Hilversum monumentenstad. Dit structurele budget voor 

cultureel erfgoed is in 2021 vervallen.

235 53 PvdA Walters zorg 42 de inleidende tekst onder 2.1.1 is nietszeggend. Dit kan voor elke gemeente worden opgeschreven onder dat 

het betekenis heeft. Wilt u hier een betere tekst voor ontwikkelen die aangeeft waar het in Hilversum om gaat 

in relatie tot  samenkracht en burgerparticiatie? 

Dit is geen technische vraag en zal daarom hier niet beantwoord worden.

236 54 pvda Walters zorg 42 bij de activiteiten missen wij ene begrip namelijk de sociale basisinfrastructuur. Waarom is dit niet opgenomen ? Het begrip sociale infrastructuur past hier inderdaad vanzelfsprekend bij.

237 55 pvda Scheepers zorg 42 digitaal platform? Welk platform wordt hiermee bedoeld? In de uitvoeringsnotitie Buurten 3.0 is het speerpunt 'Meer laagdrempelige interactie' opgenomen, als ambitie 

van het wijkgericht werken. Onder dit speerpunt is de ontwikkeling van een digitaal platform als een van de 

activiteiten opgenomen. Het digitaal platform wordt een platform met verschillende functies. Vooropgesteld is 

de eis dat het digitaal platform toegankelijk is en laagdrempelige communicatie tussen bewoners, partners en 

gemeente mogelijk maakt. Het platform krijgt een eigen karakter qua uiterlijk en inhoud en wordt herkenbaar 

door een eigen stijl. Daarnaast is het informatief en interactief. Belangrijk onderdeel is dat bewoners initiatieven 

kenbaar kunnen maken bij de gemeente en de betrokken straat, buurt en of wijk en die kunnen toetsen bij 

buurtbewoners. Tevens zal op het platform een activiteitenkalender per wijk te vinden zijn en zullen de 

gemeentelijke activiteiten per wijk en hun planning worden gepubliceerd. Door actuele informatie te delen met 

inzet van digitale middelen wordt de invloed van bewoners op hun leefomgeving groter en kunnen ze zich beter 

organiseren. Doordat meerdere partijen zijn aangesloten op dit platform ontstaan meer mogelijkheden om 

samen inzichten en ervaringen te delen en hiervan te leren voor toekomstige samenwerking. Het plan voor het 

digitaal platform is besproken in de raadscommissie d.d. september 2020.

238 56 PvdA Walters zorg 42 in de opsomming van de activiteiten legt u niet de relatie met jeugd(zorg), niet met werk en niet met SHV. 

Waarom niet?

Sommige activiteiten rondom Samenkracht en burgerparticipatie hebben overlap met de door u genoemde 

domeinen, en dan wordt ook de verbinding gezocht. Jongeren worden bijv. ook specifiek genoemd in de lokale 

aanpak eenzaamheid en in het actieplan suïcidepreventie.

239 57 pvda Walters zorg 43 in de activiteiten wordt niets gezegd over gezonde voeding. Waarom niet? Omdat gezonde voeding geen speerpunt is van het regionale preventieprogramma. 

240 58 PvdA Walters zorg 47 onder 2.3.1 schrijft u: laagdrempelige dienstverlening om ondersteuning zo vroeg en zo dicht mogelijk bij de 

inwoners te faciliteren, in aansluitong op de behoefte van inwoners. In de algemene beschouwingen schrijft u 

over beperking van de toegang tot (jeugd)zorg voorzieningen. Hie verhouden deze twee zich tot elkaar?

We zetten in op laagdrempelige dienstverlening in de wijken (dus niet-geïndiceerde zorg) en kijken kritischer 

naar de toegang tot geïndiceerde zorg.

241 59 PvdA Walters zorg 47 ook onder 2.3.2 zien we het sturen op de toegang niet terug als activiteit. Hoe verhoudt dit zich tot uw 

algemene beschouwingen?

Bij de toegang Wmo worden inwoners toegelaten die in aanmerking komen voor een maatwerkvoorziening. 

Sturen op de toegang gebeurt door een (telefonisch) intakegesprek. Inwoners worden bijvoorbeeld 

doorverwezen naar een voorliggende voorziening.

242 60 PvdA Walters zorg 49 kunt u een uitgespliste onderbouwing geven van de verminderingen op de posten maatwerkvoorzieningen 

(Wmo, 18+ n 18-)

In totaal dalen de lasten van 2021 naar 2022  met €1,4 miljoen. Deze daling wordt met name bepaald door de 

stelpost (€ 0,9 miljoen) zoals verwoord op pagina 172 (#1 Wmo en Jeugd), De bezuinigingen zoals verwerkt in de 

kadernota (€0,2 miljoen) zoals te zien is op pagina 171 en het verlaagde budget van ten aanzien van 

'Ondersteuning en ontmoeting in de wijken'. Dit laatste budget wordt in 2022 in overeenstemming met de 

Agenda WMO-Welzijn in de wijk (raad 16 oktober 2019) met €170.000 verlaagd. 

243 61 PvdA Walters zorg 49 kunt u in de tabel de begroting 2020 toevoegen zodat wij de vergelijking ook kunnen maken met het lopende 

jaar?

In het hoofdstuk 4.1 Meerjarig overzicht van baten en lasten op pagina 169 wordt de begroting 2020 

weergegeven. 

244 62 PvdA Kuipers Ondernemende 

Stad

53 Wat zijn de activiteiten die de gemeente gaat ondernemen om de indicatoren voor Leegstand kantoren en 

winkels te halen?

Door realisatie van de activiteiten uit de Agenda Economie & Media wordt gebouwd aan een 

toekomstbestendige lokale economie. Hierdoor is en blijft Hilversum aantrekkelijk als vestigingsplaats voor 

bedrijven en organisaties en blijft de leegstand laag. Voorbeelden van activiteiten zijn de inzet op werklocaties 

als bruisend plekken, zoals Arenapark, MEdia Park en centrum, het stimuleren van broedplaats(achtige) 

initiatieven en het positioneren van Hilversum als aantrekkelijke plek voor bedrijven in samenwerking met 

Hilversum Marketing. 

245 63 PvdA Kuipers Ondernemende 

Stad

53 Hoeveel van de leegstand betreft panden/kantoren/winkels die al langer dan 5 jaar leegstaan? Het exacte getal of percentage is niet beschikbaar. Het betreft enkele panden in Hilversum, zoals voormalig 

AVRO-complex.



246 64 PvdA Kuipers werken 54 samenwerking met ROC's, praktijkonerwijs enz kan veel steviger worden aangepakt. In het land zijn er vele 

goede voorbeelden te vinden. Bent u bereid dit vorm te geven ?

Mede dankzij deelname aan landelijke en bovenregionale netwerken (Katapult, MRA, SER netwerk voor Leven 

lang ontwikkelen, SBB) zijn wij goed op de hoogte van de vele goede initiatieven die er zijn. De 

Samenwerkingsagenda met het MBO College Hilversum heeft ervoor gezorgd dat de samenwerking met het 

mbo structureel verankerd is en zich heeft uitgebreid in de volle breedte. Van de vernieuwing van de 

mediaopleidingen, de doorontwikkeling van De Beroepshavo en de ontwikkeling van nieuwe opleidingen en 

keuzedelen tot het delen van contacten met lokale bedrijven en het zoeken van oplossingen voor het gebrek 

aan stageplekken als gevolg van de coronacris. Daarnaast werken we specifiek met het MBO College aan meer 

aanbod voor volwassenen/professionals, zoals (om)scholingstrajecten richting krapteberoepen in de zorg maar 

ook bijscholing van mensen die al werkzaam zijn, zodat zij hun inzetbaarheid en arbeidsmarktperspectief 

vergroten. Naast de samenwerking met het MBO College Hilversum, is er een goede relatie met het 

Mediacollege Amsterdam. Deze relatie is vooral verankerd in ‘Take X’, een publiek private samenwerking met 

beide MBO’s, gemeente, Media Perspectives en mediabedrijven, waarbij ‘Het nieuwe kijken’ en ‘Het nieuwe 

maken’ centraal staan. coronacrisis.

247 65 PvdA Kuipers werken 54 waarom wordt er niet ingezet op samenwerking HvU? Met de Hogeschool Utrecht (HU) is al een lange historie van samenwerking, deze is niet in een 

samenwerkingsovereenkomst verankerd maar wel vindt meerdere keren per jaar afstemming plaats. De relatie 

is intensief als het gaat om media/ict. De HU heeft door bemiddeling van de gemeente  samen met het MBO 

College Hilversum en diverse Hilversumse bedrijven een nieuwe Associate Degree opleiding Technologie & 

Media (niveau 5) ontwikkeld die in sept 2020 is gestart. Daarnaast is de HU partner van  Media Perspectives, het 

platform voor talent en innovatie in de mediasector. Zij werken bijv. samen door het ‘leven lang ontwikkelen’ 

aanbod van de HU in Hilversum aan te bieden aan werkenden (loondiens en flex/zzp). Ook is er samenwerking in 

diverse labs die vanuitMedia Perspectives worden georganiseerd, met studenten, docenten en onderzoekers 

van de HU en Hilversumse mediabedrijven. De HU is daarnaast partner van het in Hilversum gevestigde 

Mediastages en via hen leveren zij stagetalent aan vele werkgevers. Ook buiten de media is er samenwerking 

met de HU. Zo zijn studenten vanuit de faculteit Gebouwde Omgeving betrokken bij het programma 

Energietransitie en hebben ze meegedacht over de invulling van het Stationsplein. Dat de HvA als prominente 

samenwerkingspartner wordt benoemd ligt aan het feit dat zij voor langere tijd commitment hebben afgegeven 

om vanaf het Media Park in Hilversum een vestiging voor Leven Lang Ontwikkelen uit te bouwen en daarin te 

werken aan scholingsaanbod en andere dienstverlening dat afgestemd is op de behoeften van werkgevers in 

deze regio.

248 66 pvda Wolthers werken 55 3.1.3 zou hier niet matching met werkzoekende aan toegevoegd moeten worden als activiteit? Nee, matching van werkzoekenden is geen activiteit van het bedrijfsloket maar van het Werkgeversservicepunt. 

Wel is er nauwe samenwerking tussen de accountmanagers van Economie & Media en het 

Werkgeversservicepunt.

249 67 pvda Kuipers werken 55 activiteiten Mediacultuurplein Kerkbrink op basis van uitgevoerde haalbaarheidsstudie? Hoe verhoudt zich dat 

tot het de eerdere opmerkingen over de Kerkbrink en het terughalen van het budget?

Zie antwoorden op vragen 38 en 120.

250 68 PvdA Algemeen werken 58 lijkt ene beetje mager gelet op de nota die is vastgesteld? Deze vraag is niet duidelijk genoeg om te beantwoorden

251 69 pvda Wolthers werken 60 Hilversumpas per 1 januari ingevoerd? Is dat realistisch? De bestuurlijke besluitvorming is nog niet afgerond. Als er een besluit genomen is kunnen wij de 

implementatiedatum gaan plannen.

252 70 PvdA Walters werken 61 kunt u in de tabel de begroting 2020 toevoegen zodat wij de vergelijking ook kunnen maken met het lopende 

jaar?

In het hoofdstuk 4.1 Meerjarig overzicht van baten en lasten op pagina 169 wordt de begroting 2020 

weergegeven. 

253 71 PvdA Wolthers werken 61 voor de begeleiding naar werk zal gelet op de gevolgen van de c-crisis meer inzet nodig zijn. in de 

programmabegroting is hier geen rekening mee gehouden. Deelt u met ons de opvatting dat hier een plan van 

aanpak op noodzakelijk is?

Zie antwoord op vraag 62

254 72 PvdA Wolthers werken 61 voor de inkomensregelingen is in 2022 een besparing opgenomen. Is deze gebaseerd op de effecten van de 

verkleining van de doelgroep naar 120%? En zo ja denkt u niet dat deze effecten teniet worden gedaan door 

autonome toename van de doelgroep ten gevolge van de C-crisis?

De ingeboekte besparingen komen voort uit de meerjarenbegroting van 2019. Er is toen besloten om onderzoek 

te doen naar het terugdringen van de kosten voor bewindvoering. Dit onderzoek is inmiddels bijna afgerond en 

op basis daarvan kunnen we weer betere voorspellingen doen voor de uitgaven aan bewindvoeringskosten. De 

Coronacrisis in combinatie met het verlagen van de inkomensgrenzen zal zeker effect gaan hebben op de 

grootte van de doelgroep minima. Wat dit voor effect zal hebben op het aantal aanvragen is nog niet duidelijk.



255 73 PvdA Broertjes 4. Bestuur 64 "Aanpakken van zware woonoverlast op grond van de Wet aanpak woonoverlast, door middel van het 

toepassen van bestuursdwang via de Algemene Plaatselijke Verordening (APV) en Wet verplichte geestelijke 

gezondheidszorg (Wvggz)." - wat voor soort overlasten wat voor soort aanpak ihkv bestuursdwang moeten wij 

hierbij aan denken? Kan de raad hier nog aanvullende informatie over verwachten?

Het betreft hier allerlei vormen van overlast waarvoor de bestaande maatregelen nog onvoldoende een 

oplossing bieden. Het meest voorkomende is geluidsoverlast, maar ook de aanwezigheid van overlastgevend 

bezoek, vervuilde tuinen en  handel in verdovende middelen zijn situaties die zich lenen voor een aanpak 

volgens de wet woonoverlast. Nadat minder ingrijpende middelelen geen effect hebben gesorteerd, wordt 

middels een  last onder dwangsom en/of bestuursdwang opgetreden. Indien gewenst is een toelichting aan de 

raad mogelijk, bijvoorbeeld door middel van een BVS. Inmiddels is de wet woonoverlast op 10 locaties 

toegepast. 

256 74 PvdA Voorink 4. Bestuur 64 Er wordt gesproken over een handhavingsarrangement: wat is de planning om dit op te stellen? Gaat de raad 

hierover geïnformeerd worden?

De planning is om in het eerste kwartaal van 2021 het handhavingsarrangement op te leveren. Het zal een co 

productie zijn tussen de politie en de gemeente. De raad zal hierover geïnformeerd worden.

257 75 PvdA Broertjes 4. Bestuur 64 "Vergroten van veiligheid in het centrum door inzet van cameratoezicht en druktemeters, met name vanwege 

de coronacrisis" - worden de camera's in het centrum ook ingezet voor het meten van de drukte ivm corona en 

zo ja, hoe?

Cameratoezicht wordt op vrijdag 20:00-05:00 en zaterdag 20:00-05:00 uur live uitgekeken. Met de 

coronamaatregelen kijken ze mee voor wat betreft drukte in het centrum en waarschuwen ze indien nodig 

handhaving en/of politie. Zij meten geen drukte, zij doen dat op zicht van de camera’s. De druktemeters zijn 

bevestigd op de paal van de camera’s van cameratoezicht en maken ook gebruik van de glasvezelkabel die er 

ligt. De druktemeter meet het aantal signalen van mobiele telefoons in een straal rondom de druktemeter. Deze 

is niet verbonden met de camera’s van cameratoezicht die wordt ingezet voor OOV.  

258 76 PvdA Voorink Grondexploitaties 

en vastgoed

75 Vooor het circusterrein en het orchideegebied wordt 'onderzoeken van de mogelijkheden' als activiteit 

genoemd. Welke vorm gaat de uitkomst van deze onderzoeken krijgen? En wanneer wordt verwacht dat deze 

onderzoeken tot conclusies en nieuwe plannen kunnen gaan leiden?

Orchideegebied: n.a.v. een integrale analyse van gemeentelijke belangen en concrete interesse van externe 

partijen om (delen van) de grond te verwerven voor herontwikkeling, wordt gewerkt aan het opstellen van een 

integrale ontwikkelstrategie en plan van aanpak m.b.t. de gronduitgifte en evt. bijbehorende 

bestemmingsplanwijziging. Een concrete planning van te ondernemen acties maakt onderdeel uit van een op te 

leveren projectplan. De verwachting is dat dit in de loop van 2021 kan worden opgeleverd, onder voorbehoud 

van bestuurlijke instemming (college + raad).

259 77 PvdA Walters Middelen 

begrotingsjaar 

77 Wat valt er onder de post '0.8 overige baten en lasten' van het thema financieel gezonde stad? Zie antwoord op vraag 41

260 78 PvdA Walters 3.1 Lokale 

heffingen

79 “We proberen niet teveel af te wijken van de gemiddelde tarieven”

Wat is niet te veel? Welke criteria worden hierin meegenomen?

Hierin moet de balans gevonden worden tussen de algemene uitgangspunten (volledige kostendekking en 

stijging met inflatiecorrectie) en een vergelijking met regionale en landelijke tarieven. De landelijke 

woonlastenvergelijking op pagina 90 van de Programmabegroting 2021 is hier een mooi middel voor. De 

tarieven van Hilversum liggen al jaren rond het gemiddelde. De algemene uitgangspunten zijn hierin het criteria.

261 79 PvdA Walters 3.1 Lokale 

heffingen

79 “Wat “eerlijk” is, kan aan verandering onderhevig zijn, afhankelijk van de invalshoek die gekozen wordt.”

Welke invalshoek is hier gekozen? En hoe 'veranderlijk' is deze, naar inschatting?

Voor de rioolheffing is zowel de eigenaar als de gebruiker gebaat bij een goed functionerend riool. De gemeente 

is vrij in de keuze voor een heffing van de eigenaar, gebruiker of een combinatie van beide. 

De keuze voor een eigenarenheffing kan worden gezien als een keuze vanuit een financiële invalshoek. Het 

tarief kan lager vastgesteld worden bij een eigenarenheffing. Een andere overweging is het feit dat omliggende 

gemeenten hoofdzakelijk rioolheffing heffen van de eigenaar. Er is dus om ons heen gekeken en het speelveld is 

‘’gelijk’’ getrokken.

262 80 PvdA Walters 3.1 Lokale 

heffingen

82  wat wordt verstaan onder dubieuze debiteuren? Dubieuze debiteuren zijn in dit geval burgers en ondernemers die een OZB heffingsaanslag hebben ontvangen 

en waarbij het twijfelachtig is of de aanslag wordt betaald. De gemeente loopt daardoor inkomsten mis.

263 81 PvdA Walters 3.1.3 

Kwijtscheldingsbel

eid

90 Op het gebied van kwijtscheldingsbeleid zijn er flinke stappen te zetten om aan de gestelde indicatoren te 

voldoen tov de behaalde resultaten over 2019. Wat zijn de geplande activiteiten om deze verbeterslag te 

maken?

In 2020 zijn we gebruik gaan maken van een verkort aanvraagformulier waardoor de burger geen lange 

vragenlijst meer hoeft in te vullen. 

Daarnaast is de software leverancier meerdere malen op bezoek geweest om het systeem op deze vernieuwde 

werkwijze in te richting. Dit heeft veel tijd en inzet van de kwijtscheldingsmedewerkers gevraagd mede door 

een aantal problemen. Deze zijn inmiddels opgelost en de aanvragen worden nu voortvarend afgehandeld. 

Ook is het vanaf 2020 mogelijk om digitaal kwijtschelding aan te vragen. 


264 82 PvdA Walters 3.1 Lokale 

heffingen

93  waarom worden deze gemeente gekozen en niet andere vergelijkbare gemeentes? Het betreffen gemeentes die zowel een vergelijkbare grootte qua inwoners aantallen hebben als Hilversum en 

die in de buurt van Hilversum liggen.

265 83 pvda Wolthers 4.2 Toelichtig op 

de 

begrotingswjzigin

gen

172 04 Parkeerservice                                                                                                 Parkeerservice voert werkzaamheden uit 

ten behoeve van de parkeergarages en de parkeerautomaten. Dit wordt veroorzaakt door een drietal factoren: 

Na aanbesteding is het tarief voor het ledigen van automaten verdubbeld; De indexatie van de lonen van 

parkeerhandhavers; Hilversum is niet langer voordeelgemeente in de verdeling van de bijdrage over alle 

deelnemende gemeenten. Hierdoor stijgt de bijdrage aan parkeerservice in 2021 met €195.000 tot € 1.320.000.                                                                                               

                                                                                             Kunt u een toelichting geven op het begrip 

voordeelgemeente in de verdeling van de bijdrage, en toelichten waarom we niet dit niet langer zijn? 

In 2017 is ParkeerService overgegaan op een nieuwe verdeling van de indirecte kosten onder de leden. De 

indirecte kosten zijn nu naar rato van het aantal gereguleerde parkeerplaatsen verdeeld over de aantal leden. 

Tegelijkertijd wilde Hilversum in 2017 meer diensten afnemen bij ParkeerService (naast garagebeheer ook 

fiscale parkeerhandhaving). Het nieuwe verdienmodel voor ParkeerService zou voor Hilversum leiden tot een 

enorme (niet begrote) kostenstijging. Om die reden mocht Hilversum gebruik maken van een ingroeimodel, 

waarbij een ‘welkomstkorting’ werd gerekend.  De eerste twee jaar heeft Hilversum van deze ‘korting’ gebruik 

kunnen maken.

266 84 pvda Walters 4.2 Toelichtig op 

de 

begrotingswjzigin

gen

173 16:WSW correctie voorgaande AU                                                                                 Bij de meerjarige verwerking van 

de algemene uitkering zijn in het verleden per abuis meerjarige verschillen ontstaan. Met deze correctie komen 

de budgetten weer overeen met de circulaires van de algemene uitkering ten aanzien van de regelingen 

Wajong, Begeleiding en WSW.                                                           Kunt u iets meer uitleg geven over dit per abuis? 

En hoe voorkomen we in dit in de toekomst?

De verwerking van de circulaires van de algemene uitkering gebeuren veelal op basis van mutaties, terwijl bij 

het opstellen van de begroting de aanvulling van het nieuwe jaar (T+4) vaak gebeurd op basis van het 

voorgaande jaar (t+3). Hierdoor is in het verleden een verschil ontstaan. 



267 85 PvdA Walters 4.4. Overzicht 

incidentele baten 

en lasten

177 Op pag 177 staat in de tabel: Afvalstoffenheffing niet dekkend: 800 Keuro incidentele lasten.                                                                                                                                           

                                                                                                     Op pag 175 heeft u geschreven: De afvalstoffenheffing 

en rioolheffing worden voor 99% kostendekkend.                                                                                          Begrijp ik het 

goed dat de 1% missende dekking 800 K euro kost? Kunt u dit nader toelichten?

U begrijpt dit verkeerd. 99% van de lasten van de afvalstoffenheffing wordt gedekt door de afvalstoffenheffing 

én de onttrekking uit de reserve tezamen. Voor 1% drukt dit op de algemene middelen. Uit de tabel op blz. 85 in 

de paragraaf lokale heffingen kunt u afleiden dat deze 1% een bedrag van € 121.000 is. In de staat van 

incidentele baten en lasten worden alle onttrekkingen uit en toevoegingen aan reserves opgenomen omdat 

deze altijd als incidenteel worden aangemerkt. We nemen dan tevens het budget op dat tegenover deze 

onttrekking of toevoeging in de begroting is opgenomen. Het bedrag van € 800.000 geeft dus weer dat deel van 

de lasten van de afvalstoffenheffing dat gedekt wordt door een onttrekking uit de egalisatiereserve 

afvalstoffenheffing.

268 86 PvdA Kuipers 5.5 Voorzieningen 198 Ziggo Deal                                                                                                                    Voor de besteding van de resterende 

middelen is een addendum opgesteld waarin de afspraken over de benutting van het resterend budget zijn 

vastgelegd. De in deze voorziening opgenomen middelen worden hiervoor aangewend.                                                                                                           

                                                            Vraag: wanneer en/of waaraan wordt het geld van deze Ziggo deal besteed?

Het addendum heeft een looptijd van 3 jaar. Budgetten worden enerzijds aangewend om de infrastructurele 

ontwikkelingen op het vlak van nieuwe technologie, connectiviteit te ondersteunen, anderzijds om de 

betrokkenheid van inwoners, leerlingen en bedrijven te vergroten bij het ontwikkelne van nieuwe toepassingen 

via het Hilversum Lab. 

269 23 VVD Broertjes 4. Bestuur 4.1.2 Crisisbeheersing en de veiligheidsregio Waarom staat paragraaf 4.1.2 voor paragraaf 4.1.2 in het 

programma? Of is dat een fout in de nummering?

Dit is inderdaad een fout in de nummering. Dit zal in de toekomstige documenten juist genummerd worden. 

270 24 VVD Broertjes 4. Bestuur 4.1.2 Crisisbeheersing en de veiligheidsregio Vrijwel alle activiteiten zijn brandweer gerelateerd. Waarom zijn er 

geen activiteiten van bevolkingszorg en de GHOR opgenomen? Zo gesteld lijkt de veiligheidsregio alleen uit de 

brandweer te bestaan terwijl bevolkingszorg en de GHOR belangrijke leden zijn, juist nu we ons met een 

pandemie geconfronteerd zien. Vloeien daar geen nieuwe inzichten en activiteiten uit voort? En horen die niet 

in deze programma paragraaf thuis?

De gemeente draagt financieel bij aan de Veiligheidsregio en aan de Brandweer. Dat is de reden dat dit in onze 

begroting is opgenomen. De Veiligheidsregio heeft in haar jaarlijkse begroting een post voor bevolkingszorg en 

de GHOR opgenomen. 

Iedere vier jaar wordt door de Veiligheidsregio een regionaal risicoprofiel en een beleidsplan vastgesteld. De 

raad is hier onlangs over geïnformeerd. Het regionaal risicoprofiel geeft aan welke regionale risico’s te 

verwachten zijn en het beleidsplan geeft weer welke doelen worden gesteld ten aanzien van deze risico’s. Een 

pandemie is een van de genoemde risico’s in dit profiel. 

271 25 VVD Broertjes 4. Bestuur 4.1.1. Openbare orde en veiligheid Zou onder activiteiten ook niet voor de wijkveiligheid (Kerkelanden) een 

nauwe samenwerking tussen de wijkagent en de BuCo moeten worden togeveoegd? Onder de noemer “niet 

reageren maar anticiperen?”

Het team Samenleving, waarin buurten en (openbare orde en) veiligheid samenkomen, werkt nauw samen met 

de partners in de zorg- en veiligheidsketen. Vanuit het integraal sturingsmodel vindt op strategisch, tactisch en 

operationeel niveau belsuitvorming en uitvoering plaats. Eén van de doelen van dit model is dat op basis van 

informatiegestuurd werken zo veel als mogelijk geanticipeerd kan worden. Hiernaast blijft de integrale 

samenwerking in stand op het moment dat zich acuut nieuwe casuistiek aandient. Het operationale niveau 

houdt ten minste in dat de buurtcoordinator, de wijkagent en de OOV-adviseur zeer korte lijnen onderhouden. 

272 26 VVD Broertjes 4. Bestuur 4.1.1. Openbare orde en veiligheid De burgemeester heeft zich in de media er over uitgelaten dat `hilversum 

met stadse problematiek te kampen heeft’. Waarom keert die vaststelling niet terug in het programmaplan met 

daarop gerichte activiteiten?

Dit is geen technische vraag en zal daarom hier niet beantwoord worden.


